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İzmir’de kentsel 
dönüşüme 6 öneri 

ÇEVRE Şehircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanlığı’nın onayladığı İnciraltı planlarına 
yönelik Ziraat Mühendisleri Odası Genel 
Merkezi tarafından açılan davada bilir-
kişi raporuna itiraz geldi. İnciraltı Gelişim 
Derneği Başkanı Tayfun Karabulut, “Mah-
kemeye itirazda bulunup raporun geçersiz 
kılınmasını isterken Bilirkişiler Kurulu’na 
da şikayette bulunduk” dedi.

İZMİR 2. Kentsel Dönüşüm Zirvesi’nde ko-
nuşan İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Cemil Tugay, İzmir’deki her 3 binadan 1’inin 
dönüşmesi gerektiğini söyleyerek 6 öneride 
bulundu. Tugay,  “Büyükşehir belediyesi 
olarak şehrimizdeki binaların yüzde 33’ünün 
dönüşmesi gerektiğinin bilincindeyiz. Ama 
öncelikle kentsel dönüşümle ilgili kanunların 
birleştirilmesi ve Büyükşehir Belediyeleri’ne 
verilen yetkilerin korunması şart” dedi. 
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ESNEK süreli araç 
paylaşım platformu 
GetirAraç’ın İzmir’de 
büyümeye devam etti-
ğini söyleyen GetirAraç 
CEO’su Emre Ayyıldız, 
“Kentteki araç filomuz 
200 araçtan, 500 araca 
yaklaştı. GetirAraç 
kiralayan müşterileri-
miz, Adnan Menderes 
Havalimanı otoparkın-
dan da ücretsiz olarak 
yararlanacak. Ayrıca 
araç kiralama firmala-
rının İstanbul-İzmir ve 
İzmir-İstanbul arasında 
ekledikleri tek yön 
ücretini de ödeme-
yecekler” diye 
konuştu. 

BORNOVA Kazım 
Dirik Mahallesi 162. 
Sokak’ta, 11 Mayıs’ta 
7 katlı apartmanın 
dördüncü katındaki 
dairede doğal gaz 

kaynaklı patlamada 
yaralanan Ertan 
Mavibaş (25), İzmir 
Şehir Hastanesin-
deki yaşam savaşını 
kaybetti.

EBSO, İzmir’in en 
büyük ilk 100 firmasını 
açıkladı. Söz konusu 
100 firmanın ekonomiye 
katkısı 1 trilyon lirayı aşar-
ken listenin ilk 3’üne enerji 
sektörü damga vurdu. Ege 
Bölgesi Sanayi Odası (EBSO) 
Başkanı Ender Yorgancılar, 
EBSO üyesi ilk 100 listesin-
de Star Rafinerisi’nin birinci, 
Tüpraş’ın ikinci ve Petkim’in 

de üçüncü olduğunu 
söyledi. Yorgancılar, 
“İlk 10 firma üretimden 

satışların yüzde 63’ünü 
gerçekleştiriyor. Satış 
rakamında ise 100 firmanın 
ekonomiye katkısı 1 trilyon 
lirayı geçiyor. Fakat firma-
ların karlılıkları azalırken 
borçları artıyor. Firmaların 
yüzde 80’ine yakını ilk 3 
ayda zarar etti” dedi.

İZMİR’de Türk Mutfağı 
Haftası nedeniyle İzmir 
Valiliği ev sahipliği 
ve İl Kültür ve Turizm 
Müdürlüğü koordinas-
yonunda düzenlenen 
programda Türk kültü-
rüne ait gıda ürünleri 
sergilendi. Programın 
açılışında konuşan 
İzmir Valisi Süleyman 
Elban, “İzmir, gerçek 
anlamda bir gastrono-
mi kenti” dedi. 

‘İzmir gerçek bir 
gastronomi kenti’

7

Rapora itiraz 
bilirkişiyi şikayet 

İzmir’in ‘ilk 100’üne
‘enerji’ damga vurdu

CemilCemil
TugayTugay

6

Uğur Tingür
Tugay ve Soyer

arasındaki laf atışması

2

Melih Yonsel
Google, Türk yayıncıların

trafiğini yutuyor

‘SUCA ITEN AILE DE ‘SUCA ITEN AILE DE 
YARGILANMALI’YARGILANMALI’

İzmir’de yaz sezonu öncesiİzmir’de yaz sezonu öncesi
500 ‘GetirAraç’ yola çıktı500 ‘GetirAraç’ yola çıktı

EGE Üniversitesi’nin kuruluşunun 
70. yıldönümü nedeniyle düzenle-
nen resepsiyon renkli görüntülere 
sahne oldu. Ege Üniversitesi Devlet 
Türk Musikisi Konservatuvarı ve 
Ege Üniversitesi Senatosu tara-
fından oluşturulan koro, şarkılar 
seslendirdi, zeybek gösterisi sundu. 
Akademisyenlerin seslendirdiği 
şarkı ve türkülere Rektör Prof. 
Dr. Necdet Budak ile birlikte 
davetliler de eşlik etti.

Yaz sezonu öncesi 
Urla, Alaçatı 
ve Çeşme’yi de 
kapsayacak 
şekilde kentteki 
araç sayısını 
500’e çıkaran 
GetirAraç ile 
Adnan 
Menderes 
Havalimanı 
otoparkı da 
ücretsiz 
kullanılacak

İZMİR Büyükşehir Belediye-
si Şehir Tiyatroları Genel Sa-
nat Yönetmeni, tiyatro sanatçı-
sı Levent Üzümcü, hükümetin 

belediyeler üzerindeki mali 
politikalarının sanat çalış-
malarına da ket vurduğu-
nu söyledi. 2

EÜ 70. yılını şarkılarlaEÜ 70. yılını şarkılarla
TÜRKÜLERLE KUTLADITÜRKÜLERLE KUTLADI
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Patlamada Patlamada 
yaralandıyaralandı

hastanede hastanede 
öldüöldü

‘Belediye kesintileri‘Belediye kesintileri
sanatı da etkiliyor’sanatı da etkiliyor’

8

2

FUTBOLDA Amatör 
Ligden başladığı 

yükselişte basamak-
ları tek tek çıkıp bu 
sezon tarihinde ilk 

kez Süper Lig’de mü-
cadele eden Bodrum, 

kümede kalmak için 
kader haftasında.

BUGÜN, Torbalı Metin Ok-
tay Yerleşkesi Serpil Hamdi 
Tüzün Sahası’nda Batman 
Petrolspor’u konuk edecek 
olan Altınordu’da hedef, rakibi-
ni yenerek rövanşını 26 Mayıs 2025 Pa-
zartesi günü deplasmanda oynayacağı 
2. Lig Play-Off’unun yarı final ikinci 
maçında sahaya avantajlı çıkmak.

Emre Emre 
AyyıldızAyyıldız

Filiz
Erol

3

Suça sürüklenen çocukların sayısı Suça sürüklenen çocukların sayısı 
her geçen gün artıyor. Uzmanlar her geçen gün artıyor. Uzmanlar 
çocuğun suça eğiliminde ailenin çocuğun suça eğiliminde ailenin 
etkisine dikkat çekerek, eğer suça etkisine dikkat çekerek, eğer suça 
aile yönlendirdiyse, ailenin de aile yönlendirdiyse, ailenin de 
yargılanması gerektiğini söylediyargılanması gerektiğini söyledi

TÜİK verilerine göre, 2023 yılı itibariyle 
Türkiye genelinde 200 binden fazla ço-
cuk, adli makamların karşısına “şüpheli” 
sıfatıyla çıktı. Avukat Nuriye Kadan, yargıda 
suç işleyen çocukların, ‘suça sürüklenen ço-
cuk’ kavramıyla tanımlandığını vurgulayarak, 

“Hiç kimse suçlu olarak doğmuyor. Suçu 
işleyen çocuğun tek başına suçlanması 
doğru değil. O çocuğun ailesiyle beraber 

takibinin iyi yapılması gerekiyor. Eğer suça 
alenen ailesi veya birisi yönlendirdiyse onun 
da yargılanması gerekiyor” dedi.

ÖZEL
HABER
Dilek Çakır Durak

Nuriye Nuriye 
KadanKadan

Ender Ender 
YorgancılarYorgancılarFiliz

Erol

Levent Levent 
ÜzümcüÜzümcü

Necdet Necdet 
BudakBudak

Tayfun Tayfun 
KarabulutKarabulut

Süleyman Süleyman 
ElbanElban
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BODRUM FK’NINBODRUM FK’NIN
 KADER HAFTASI KADER HAFTASI
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İZMİR Devlet Senfoni Orkestrası (İZ-
DSO), 2024-2025 sezon finalinde klasik 
müzik tarihinin en güçlü yapıtlarından biri 
olan Giuseppe Verdi’nin Requiem eserini 
dinleyicilerle buluşturacak.

Orkestradan yapılan açıklamaya göre, 
konser, 23 Mayıs saat 20.00’de Ahmed Ad-
nan Saygun Sanat Merkezi’nde (AASSM) 
Devlet Çoksesli Korosu eşliğinde gerçek-
leştirilecek.

Verdi’nin 19. yüzyıl İtalyan edebiyatı-
nın önde gelen isimlerinden Alessandro 
Manzoni’nin vefatının ardından bestelediği 
Requiem, bestecinin kişisel yasını ve in-
sanlığın ortak duygularını müzikal bir dille 
ortaya koyduğu önemli eserlerinden biri 
kabul ediliyor.

Konserde İzmir Devlet Senfoni Orkest-
rasını, İtalyan şef Alessandro Cedrone 
yönetecek. Devlet Çoksesli Korosu’nun sa-
nat yönetimi ise koronun daimi şefi Burak 
Onur Erdem tarafından yürütülecek.

Requiem soprano Burçin Savigne, 
mezzo soprano Asude Karayavuz, tenor 
Mehmet Kavil ve bas Doğukan Özkan tara-
fından seslendirilecek. AA

İZMİR’de Ege Üniversitesinin 
kuruluşunun 70. yıl dönümü 
dolayısıyla resepsiyon düzenlen-
di. Ege Üniversitesi Rektörlüğü 
bahçesinde düzenlenen program, 
saygı duruşunda bulunulması ve 
İstiklal Marşı’nın okunmasıyla 
başladı. Ardından Ege Üniversite-
si Medya Uygulama ve Araştırma 
Merkezince hazırlanan 70. yıl 
tanıtım filmi izlendi.

Programda konuşan Ege Üni-
versitesi Rektörü Prof. Dr. Necdet 
Budak, 70. yılı, “sevgi yılı” olarak 
nitelendirdiklerini belirterek, bu-
güne kadar önemli başarılara imza 
attıklarını söyledi.

Budak, “70. yılımızı coşkuyla 
kutlamayı hak ediyoruz. 
Cumhurbaşkanımız Re-
cep Tayyip Erdoğan 
ve Yükseköğretim 
Kurulu (YÖK) 
Başkanımız Prof. 
Dr. Erol Özvar 
nezdinde bu 
hafta kutlama 
etkinliklerimizi 
sürdürüyoruz. 
Birçok alanda öncü 
bir üniversite olduk, 
öğrencilerle kucak-
laştık. Başımız dik bir 
şekilde bu geceyi coşkuyla 
kutlayalım. Önümüzdeki 2-3 gün 

de kampüsümüzde etkinliklerimiz 
devam edecek.” dedi.

Rektör de katıldı
Konuşmanın ar-

dından Ege Üniver-
sitesi Devlet Türk 
Musikisi Konser-
vatuvarı ve Ege 
Üniversitesi Se-
natosu tarafından 
oluşturulan koro, 
şarkılar seslendir-

di, zeybek gösterisi 
sundu. Katılımcılar, 

Rektör Budak ve 
bazı akademisyenlerin 

söylediği şarkı ve türkülere 
eşlik etti. Rektör Yardımcısı Prof. 

Dr. Mehmet Ersan’ın halk oyunu 
ekibiyle oynadığı horon alkış aldı. 
Gecenin sonunda Rektör Budak 
tarafından Konservatuvar Müdürü 
Prof. Dr. Ali Maruf Alaskan’a te-
şekkür belgesi verildi. Programa, 
İzmir Cumhuriyet Başsavcısı Ali 
Yeldan da katıldı. AA

Ege Üniversitesi 70. Ege Üniversitesi 70. 
yılını şarkılarla kutladıyılını şarkılarla kutladı

Ege Üniversitesi’nin kuruluşunun 70. yıldönümü nedeniyle düzenlenen 
resepsiyon renkli görüntülere sahne oldu. Akademisyenlerin seslendirdiği şarkı 

ve türkülere Rektör Prof. Dr. Necdet Budak ile birlikte davetliler de eşlik etti

Google, Türk 
yayıncıların

 trafiğini yutuyor
melihyonsel76@gmail.com

Son dönemde Türkiye’deki dijital içerik 
üreticileri, farkında olmadan Google’ın 

oldukça dikkat çekici bir algoritmik yönlen-
dirmesiyle karşı karşıya. Her ay Türkiye’den 
yapılan milyonlarca arama (Semrush verile-
rine göre 57 milyondan fazla trafik) doğru-
dan Google Translate üzerinden çevrilmiş 
İngilizce kaynaklara yönlendiriliyor. Üstelik 
bu süreç, kullanıcının haberi dahi olmadan 
gerçekleşiyor. Arama sonuçlarında doğrudan 
çıkan bu sayfalar, “translate.google.com” alt 
dizini içinde barınıyor ve kullanıcı, Türkçe 
içerik eksikliğini Google’ın kendi çeviri alt-
yapısı üzerinden tamamlanmış halde görüyor.

Bu dinamiğin arkasında, Google’ın 
2022’de duyurduğu ve Mart 2024 itibarıyla 
sıralama algoritmasının merkezine yerleşen 
“Helpful Content System” (Yararlı İçerik Sis-
temi) var. Sistem artık sadece içerik kalitesini 
değil, bu kalitenin genel kullanıcı deneyimine 
katkısını da değerlendiriyor. Yani artık sadece 
özgün ve bilgi dolu içerik üretmek yetmiyor; 
bu içeriğin sorguyla ne kadar örtüştüğü, kul-
lanıcıya ne kadar hızlı ve açık yanıt verdiği, 
hatta sunum kalitesi gibi etmenler de belirle-
yici hale geliyor. Eğer sistem, yerli dilde ya-
pılan aramaya yeterince doyurucu bir içerik 
bulamazsa, otoriter bir İngilizce kaynağı alıp 
kendi çeviri altyapısıyla kullanıcıya sunmayı 
tercih ediyor.

Bu mekanizma, dijital yayıncılık açısından 
hem etik hem stratejik soruları beraberinde 
getiriyor. Kullanıcı, orijinal kaynağa değil 
Google’ın alan adı içinde açılan bir çeviri 
sayfasına yönlendirildiği için gerçek içerik 
üreticisinin katkısı gölgede kalıyor. Aynı 
zamanda bu süreçte trafik, davranış verisi ve 
reklam geliri gibi tüm stratejik çıktılar doğ-
rudan Google’ın eline geçmiş oluyor. İçeriği 
üreten yayıncı görünmezleşirken, kullanıcı 
kendisine yardımcı bir içerik bulduğu için bu 
yönlendirmenin farkında bile olmuyor.

Ancak bu tablo yalnızca bir “kayıp” 
değil, aynı zamanda büyük bir fırsat haritası 
sunuyor. Google’ın çevrilen içerikleri öne 
çıkarması, Türkçe web ortamında ciddi bir 
bilgi açığı olduğunu açıkça ortaya koyuyor. 
Sistem, bize doğrudan şunu söylüyor: “Senin 
dilinde yeterli kalite yoksa, başka bir dilden 
çeviririm.” Dolayısıyla özgün, derinlemesine 
ve kullanıcı odaklı Türkçe içerik üretmek, 
artık sadece görünürlük kazanmak için değil, 
dijital alanın kontrolünü elinde tutmak için de 
kritik öneme sahip.

Google artık sadece bir arama motoru de-
ğil, bir içerik editörü gibi davranıyor. Kimin 
öne çıkacağına yalnızca bağlantılara değil, 
o içeriğin ne kadar “yardımcı” olduğuna 
bakarak karar veriyor. Bu nedenle yayıncılar 
için oyun alanı daralmış gibi görünse de, 
aslında daha yüksek kaliteye yatırım yapanlar 
için fırsatlar hiç olmadığı kadar netleşmiş 
durumda. Google Translate’in araya girmesi 
bir uyarı niteliğinde: Eğer kullanıcıya sen 
yardımcı olamazsan, ben başka birinden 
yardım alırım.

Melih Yonsel

YARIM asrı aşkın süredir eğitim, kültür ve 
sanat alanlarında topluma katkı sunmak için 
çalışan Yaşar Eğitim ve Kültür Vakfı, gelenek-
sel kitap bağışı kampanyasını bu yıl, 6 Şubat 
depremlerinden etkilenen 11 farklı ildeki 11 okul 
için düzenledi. Yaşar Topluluğu çalışanları, 23 
Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı’nı 
da kapsayan dönemde düzenlenen kampanyaya 
kitap ve nakdi bağışlarla destek verdi.

Kampanya kapsamında Yaşar Eğitim ve 
Kültür Vakfı tarafından temin edilen “100 Temel 
Eser”den oluşan kitaplar, depremden etkilenen 
illerde 2 bin 500’ü aşkın öğrencinin eğitim gör-
düğü on bir okula ulaştırıldı. Kahramanmaraş, 
Hatay, Malatya, Adıyaman, Gaziantep, Ela-
zığ, Şanlıurfa, Osmaniye, Diyarbakır, Kilis ve 
Adana’daki ilkokul ve ortaokul kütüphanelerine 
hediye edilen kitaplar öğrencilerden büyük ilgi 
gördü. HABER MERKEZİ 

Yaşar’dan deprem 
bölgesine kitap bağışı

Buca Belediyesi 1. Buca Kitap 
Günleri, birbirinden değerli isim-

lerin katıldığı söyleşilerle edebiyat ve 
sanat dünyasının kapılarını aralıyor.

Buca Belediyesi’nin Hasanağa 
Bahçesi’nde gerçekleştirdiği 1. Buca 
Kitap Günleri kapsamında düzenle-
nen söyleşilerin ilk konukları tiyatro 
sanatçısı Levent Üzümcü, oyuncu Or-
çun Masatçı ve yazar Gaye Boralıoğ-
lu oldu. Bucalıların ilgiyle dinlediği 
sanatçı Levent Üzümcü, yaşanan 
ekonomik dar boğazın ve hükümetin 
belediyeler üzerindeki mali politi-
kalarının sanat çalışmalarını önemli 
ölçüde etkilediğine değindi. 

‘Yedi aydır para yatmıyor’
Levent Üzümcü, şunları söyledi:
“Bizim gibi ödenekli tiyatrolarda 

hangi oyunu oynayacağınıza karışa-
mıyorlarsa parayı kesiyorlar. Sadece 
bu değil tabii… Metro inşaatı olma-
sın diye ellerinden geleni yapıyorlar 
ya da Kent Lokantası olmasın diye 
ellerinden geleni yapıyorlar. Yani 
öyle bir noktaya geldik ki, halkın 
alacağı tüm belediye hizmetlerini 
eğer belediye hizmet vermezse bu o 
belediye başkanının, o partinin suçu 
olarak algılanır halk tarafından, hiç 
kimse bunu devletin bir politikası 
olarak görmez diye düşünüyorlar. 
Ama bugün belediye hizmetlerindeki 
aksaklıkların nedeni İller Bankası’n-
dan gelen paranın yaklaşık yedi aydır 
yatmıyor oluşu.” 

Başkan Duman’a teşekkür 
Oyuncu ve yazar Orçun Masat-

çı ise önemli bir kültür etkinliğine 
ön ayak olduğu için Buca Belediye 
Başkanı Görkem Duman’a teşekkür 
ederek, “Özel tiyatroların sizin des-
teğinize ihtiyacı var. Çünkü AKP’nin 
belediyeler üzerindeki yoğun 
baskısıyla kültür ve sanat alanındaki 
bütçelerin kesilmesi, SGK üzerinden 

belediyelerin ekonomilerinin hedef 
alınması önce sanatı vuruyor. Ancak 
sizler Buca’da bu anlamda muzda-

rip değilsiniz. Böyle çok önemli bir 
festivalin hayata geçmesi bizim için 
tiyatro oyunlarının da, sinema gös-

terimlerinin de olacağı festivallerin 
olabileceği ön bilgisini veriyor” dedi.  
Yazar Gaye Boralıoğlu da çıktığı ede-
biyat yolculuğunu anlatarak çocuk-
luğunda dinlediği hikâyelerin izlerini 
taşıyan bir anlatı üslubunu hayata 
geçirdiğini ifade etti.

‘Mali politikalar‘Mali politikalar
sanatı da etkiliyor’sanatı da etkiliyor’

Buca Belediyesi’nin düzenlediği 1. Buca Kitap Günleri kapsamındaki söyleşiye katılan İzmir 
Büyükşehir Belediyesi Şehir Tiyatroları Genel Sanat Yönetmeni, tiyatro sanatçısı Levent Üzümcü, 

hükümetin belediyeler üzerindeki mali politikalarının sanat çalışmalarına da ket vurduğunu söyledi

Kitap Günleri’nin 22 Mayıs 
Perşembe günündeki konukları saat 
18.00’de “İzmir’in Hikayeleri” başlıklı 
söyleşide Semra İğtaç, Ramis Sağlam, 
saat 19.00’da “İfade Özgürlüğünün 
Önündeki En Büyük Engel İktidar mı?” 
konulu söyleşi ile Ozan Gündoğdu, 
Dilek Gappi ve Hilal Yağız olacak.

Söyleşiler 
devam edecek

Levent Levent 
ÜzümcüÜzümcü Orçun Orçun 

MasatçıMasatçı

Necdet Necdet 
BudakBudak

İZDSO, sezon 
finalini Verdi’nin

‘Reguiem’i ile yapıyor

Timuçin
Çelebi
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Haber Müdürü
TİMUÇİN ÇELEBİ

Haber Müdürü
ÖZGE UĞULU

1766 yılında, Büyük İstanbul Depremi 
olarak adlandırılan deprem meydana geldi. 
4000’den fazla kişi öldü. 

1942 yılında, 
Meksika, II. Dünya 
Savaşı’nda müttefik-
lere katıldı.

1990 yılında, Kuzey 
Yemen ve Güney 
Yemen birleşerek 
Yemen Cumhuriyeti 
adını aldı.

MEKSIKA MEKSIKA 
MÜTTEFIKLERIN MÜTTEFIKLERIN 

YANINDAYANINDA

YEMEN YEMEN 
CUMHURIYETICUMHURIYETI

KURULDUKURULDU

BÜYÜK ISTANBULBÜYÜK ISTANBUL
DEPREMIDEPREMI

1972 
yılında, Ric-
hard Nixon, 
Sovyetler Bir-
liği’ni (SSCB) 
ziyaret eden 
ilk ABD Baş-
kanı oldu. 

SSCB’DE BIR SSCB’DE BIR 
ABD BAŞKANIABD BAŞKANI

TANJU ÇOLAK TANJU ÇOLAK 
GOL KRALI GOL KRALI 

1988 yılında, Galatasaraylı futbolcu Tanju Çolak, 
ligde attığı 39 golle Metin Oktay’ın 38 gollük 
rekorunu kırdı. 

 ‘Suça sürüklenen çocuk’ sayısı 200 bini aştı:

Suçlu çocuğun
gölgesi: Ailesi
Matia Ahmet Minguzzi’nin bir çocuk tarafından bıçaklanarak öldürülmesinin 
ardından başlayan ‘ceza-ıslah’ tartışmasını hatırlatan Avukat Nuriye Kadan, 
çocukların tek başına suçlu olmadığını belirterek, “Çocuklar gördüğünü kopyalar, suça 
sürüklenir. Ceza sadece çocuğa uygulanmamalı, aile de mutlaka takip edilmeli” dedi

Türkiye son aylarda faili de mağ-
duru da çocuk olan bir cinayet 
davasıyla ikiye bölündü. Matia 

Ahmet Minguzzi’nin Kadıköy’deki 
bitpazarında bıçaklı saldırıya uğraya-
rak hayatını kaybetmesinin ardından 
açılan davada, sanığın da bir çocuk 
olması, kamuoyunu, ‘cezalandırılmalı’ 
ve ‘ıslah edilmeli’ olarak ikiye böldü. 
Çocuk hakları konusunda çalışan uz-
manlar, suça karışan çocukların Türk 
Ceza Kanunu’nda ‘suça sürüklenen 
çocuklar’ olarak kabul edildiğini ve bu 
çocukların suça eğiliminin doğuştan 
olmadığını savunurken, diğer tarafta 
ise suçu işleyenlerin çocuk veya ye-
tişkin olmasına bakılmaksızın gerekli 
cezaları almaları gerektiğini belirtiyor. 

Son yıllarda adli istatistiklere yan-
sıyan en dikkat çekici başlıklardan biri 
‘suça sürüklenen çocuk’ sayısındaki 
artış. Resmi tanıma göre, suç işlediği 
iddiasıyla hakkında soruşturma veya 
kovuşturma başlatılan 12-18 yaş 
aralığındaki bireyler “suça sürüklenen 
çocuk” olarak kabul ediliyor. Ancak 
bu tanımın arkasında, yalnızca sayısal 
artış değil; toplumsal, ekonomik ve 
psikolojik birçok neden yatıyor. Ada-
let Bakanlığı ve TÜİK verilerine göre, 
2023 yılı itibariyle Türkiye genelinde 
200 binden fazla çocuk adli makam-
ların karşısına “şüpheli” sıfatıyla 
çıktı. Bu çocukların büyük bir bölümü 
hırsızlık, yaralama, uyuşturucu madde 
kullanımı ve taşıma gibi suçlarla yar-
gılandı. Kimi zaman bir cep telefonu, 
kimi zaman bir sokak kavgası, kimi 
zaman da cinayet... Çocukların fail 

olduğu dosyalar, toplumda yalnızca 
adli değil, vicdani bir tartışmayı da 
beraberinde getiriyor.

	“Suç	makinesi	oluyorlar”
Devletin çocukları korumakla 

görevli olduğunu vurgulayan İzmir 
Barosu Avukatı Nuriye Kadan, kim-
senin doğuştan suça eğilimli olarak 
doğmadığının altını çizdi. Özellikle 
ailelerin şiddet ve suç unsuru oluştu-
rabilecek eylemleri nedeniyle çocuk-
ların suça sürüklenebildiğini belirten 
Kadan, “Suça karışan çocuklar, yargı 
sisteminde ‘Suça sürüklenen çocuklar” 
olarak tanımlanıyor. Suça sürüklenen 
çocuk kavramı, adı üstünde “sürükle-

nen.” Burada önemli olan, suça iten 
nedenleri ortadan kaldırmak. Devlet, 
çocukları korumakla görevli. Hiç kim-
se suçlu olarak doğmuyor. Suça sürük-
lenen çocuklar o suçu işledikten sonra 
ise hapsedildiğinde bu ceza, o çocuğu 
topluma kazandırmaz, kazandırmıyor. 
Tam aksine, onları çok daha ciddi bir 
suç makinesi hâline getiriyor” dedi.

“Yönlendiren	de	yargılanır”
Suç işlemeye eğilimli çocuklar için 

yasal düzenlemenin etkin kullanılması 
gerektiğini kaydeden Kadan, “Kadına 
şiddette olduğu gibi, çocuk adalet siste-
minde de işler kâğıt üzerinde yapılıyor. 
Tedbirler etkin değil, etkin şekilde de 

uygulanmıyor. Suçu işleyen çocuğun 
tek başına suçlanması doğru değil. O 
çocuğun ailesiyle beraber takibinin iyi 
yapılması gerekiyor. Okullarda rehber 
öğretmenlerin, suç işlenmeden önceki 
gözlemleri çok değerli. Ama sayıca çok 
öğrencinin olduğu bir okulda bir tane 
rehber öğretmen bu gözlem için ne ka-
dar verimli olabilir ki? Eğer aile içeri-
sinde suça karışmış, şiddet eğilimi gös-
termiş ebeveynler veya kişiler var ise, 
sadece çocuğun cezalandırılması yeri-
ne, hem çocuğun hem de ailenin psiko-
lojik takibinin yapılması gerekiyor. Öte 
yandan eğer çocuk sürüklenmenin daha 
da ötesinde, aile tarafından suça direkt 
yönlendiriliyorsa, bu durumda sadece 
aile değil, bu yönlendirmeyi yapan her 
kimse o kişinin de elbette yargılanması 
gerekiyor. Ancak unutmamak gerekir 
ki çocuklar gördüklerini kopyalar. Yani 
çocuklar doğuştan suça eğilimli olmaz, 
içinde bulunduğu aile, okul, sosyal çev-
re veya maruz kaldığı olay ve durumlar 
onu suça sürükleyebilir. Bu durumun 
ayrımının iyi yapılması ve buna göre 
değerlendirmeler yapılması önemlidir” 
ifadelerini kullandı. 

Çocukları suça iten nedenle-
rin başında yoksulluk ve eko-
nomik sıkıntıların da geldiğini 
belirten Kadan, “Ekonomik an-
lamda sorun yaşayan ailelerin 
sorunlarının çözülmesi gereki-
yor. Cezalandırma tek başına 

bir çözüm değil. Suçu önce-
likle işlenmeden önce ortadan 
kaldırmak gerekiyor. Bundan 
dolayı da ailelerin güçlendiril-
mesi gerekiyor. Çok katmanlı 
çözümler ile sağlıklı sonuçlar 
elde edilebilir. Son zamanlarda, 

suça sürüklenen çocukların 
cezasının artırılması konusun-
daki düşünceye de katılmam 
mümkün değil. Bu kesinlikle 
çözüm değil. Çözüm ailede, 
okullarda başlayan eğitimdir” 
diye konuştu. 

“Suç, işlenmeden ortadan kaldırılmalı”

ÖZEL

Dilek	Çakır	Durak
HABER

Sahte vücut geliştirme
ilaçlarına operasyon

Steroid etken maddesini içeren vücut geliştirme ilaçlarını imal eden 
ve ticaretini yapan şüphelilere düzenlenen operasyonda piyasa 
değeri 10 milyon lira tutarında ilaç ve ham madde ele geçirildi

İZMİR’DE, steroid etken maddesini 
içeren vücut geliştirme ilaçlarının 
imalat, ticaret ve sevkiyatını yapan 
şüphelilere yönelik düzenlenen 
operasyonda, piyasa değeri 10 milyon 
TL tutarında ilaç ve ham madde ele 
geçirildi. Operasyonda gözaltına 
alınan 10 şüpheliden 1’i tutuklandı, 
1’i adli kontrol şartıyla olmak üzere 
diğerleri serbest bırakıldı.

Karşıyaka Cumhuriyet Başsav-
cılığı koordinesindeki Kaçakçılık 

Suçlarıyla Mücadele Şube Müdürlü-
ğü ekipleri, steroid etken maddesini 
içeren vücut geliştirme ilaçlarının 
imalat, ticaret ve sevkiyatını yapan 
şüphelilere yönelik 13 Mayıs’ta 
çalışma yaptı. 

4	ilçede	baskın	
Karşıyaka, Bornova, Narlıdere ve 

Konak ilçelerinde 6 ev, 3 iş yeri ile 3 
araçta yapılan eş zamanlı aramalarda 
piyasa değeri yaklaşık 10 milyon 

TL değerinde olan 47 bin 708 vücut 
geliştirme hapı, boş şişe, kapak, etiket 
gibi 28 bin 994 imalat malzemesi, 2 
bin gram steroid toz hammadde, 751 
vücut geliştirici sıvı flakon, 80 cinsel 
içerikli hap, 24,8 litre steroid, testoste-
ron, boldenon gibi sıvı ham madde, 3 
ısıtıcı, ölçüm, dolum ve şişe kapatma 
yapan imalat makinesi ile 1 komp-
resör ele geçirildi. Ele geçirilen ham 
maddeler ile 100 bin vücut geliştirme 
ilacı üretilebildiği belirtildi. DHA

BORNOVA’DA11 Mayıs’ta bir apartman dairesindeki 
patlamada ağır yaralanan kişi, tedavi gördüğü hastanede 
yaşamını yitirdi. Kazım Dirik Mahallesi 162. Sokak’ta, 
7 katlı apartmanın dördüncü katındaki dairede doğal gaz 
kaynaklı patlamada yaralanan Ertan Mavibaş (25) İzmir 

Şehir Hastanesindeki yaşam 
savaşını kaybetti. Mavibaş’ın 
cenazesi, işlemler için İzmir Adli 
Tıp Kurumu morguna götürüldü.

Bornova’da 11 Mayıs’ta 7 kat-
lı apartmanın dördüncü katındaki 
dairede patlama meydana gelmiş, 
patlamanın ardından dairede 
yangın çıkmıştı. Yaralanan ve 
Ege Üniversitesi Tıp Fakültesi 
Hastanesine kaldırılan E.K, R.K. 
ve A.V. tedavilerinin ardından 
taburcu edilmiş, hayati tehlikesi 

bulunan Ertan Mavibaş ise İzmir 
Şehir Hastanesine sevk edilmişti.

Başsavcılıktan yapılan açıklamada, patlamanın 
Mavibaş’ın doğal gaz hattı ile ocak arasındaki bağlantı 
borusunu kesmesi ve çakmağı ateşlemesi sebebiyle mey-
dana geldiğine dair bulguların elde edildiği bildirilmişti. 
AA-DHA

Patlamada 
yaralanan kişi 

hastanede öldü

Nuriye Nuriye 
KadanKadan

 Ertan  Ertan 
MavibaşMavibaş
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T.C. BORNOVA BELEDİYESİ MAYIS AYI BELEDİYE MECLİS KARAR ÖZETLERİ
1.BİRLEŞİM 

BORNOVA BELEDİYE MECLİSİ’NİN 
02/05/2025 TARİHLİ OLAĞAN TOPLANTISINA AİT KARAR 

ÖZETİ 
Belediye Meclisimiz 02/05/2025 Cuma günü saat 

18.00’de, Belediye Başkanı Sayın Ömer EŞKİ Başkanlığında, 
Meclis Üyelerinden Sayın Şepnem TÜRE, Nihat YAĞBASAN, 
Sabri ÇAM, Hüseyin EKİN, Yağmur Yurdakul ÖZKAN, Mehmet 
ÇITAK, Tansel ERTÜRK, Melek KARTAL, Erol MUTLU, Mehmet 
SAYIN, Duygu BÖLÜK, Barbaros Reşat TAŞER, Hüseyin ALYÜZ, 
Recep ÇAKMAKCİ, Ahmet TOKEM, Mehmet Barış AYSAL, Ali 
İhsan BAYAR, Cem ARIKAN, Rıfat EFE, Osman Zeki ÖZKE-
BAPÇI, Emel DALKIRAN, İsmail BEDİR, Levent TAŞER, Musa 
ÇEVİK, Veysel Karani BATI, Adem KASACI, Sait TATLI, Ramazan 
ÖZDEMİR ve Akın DALGIÇ’ın katılımlarıyla toplanmıştır. Meclis 
Üyelerinden Sayın Volkan KOÇANALI, Mustafa VATANSEVER, 
Göksel CEVİZ, Talat ASLAN, Samet DİKİLİTAŞ, Ercan TEKİN, 
Selma KISA ve Ahmet MUTLUBAŞ toplantıya katılmamıştır. 
I-BAŞKAN TARAFINDAN MECLİS’İN AÇILIŞI 

Bornova Belediyesi 2 Mayıs 2025 tarihli olağan meclis 
toplantısı, Belediye Başkanı Sayın Ömer EŞKİ tarafından açıldı. 
II-GEÇMİŞ MECLİS TOPLANTISINA AİT TUTANAĞIN OKU-
NUP OYLANMASI 

07.04.2025 tarihli tutanak  
Tutanak oybirliği ile kabul edildi. 

III-MECLİS ÜYELERİNCE VERİLECEK ÖNERGELERİN GÖ-
RÜŞÜLMESİ 
EK GÜNDEM: 
IV-BAŞKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
1-Karşıyaka Belediye Başkanlığından tarımsal faaliyetlerimizde 
toprağın işlenmesi, ekim ve dikime hazır hale getirilmesi çalış-
maları kapsamında 2 (iki) adet traktörün bedelsiz olarak Beledi-
yemize hibe edilmesi hakkında önerge. (Park ve Bahçeler Md. – 
452255) 
2-Belediyemiz sınırları içerisindeki, Evka-3 Mahallesi, 119/3 
Sokak ile 121 Sokak kesişimin de bulunan mevcut parkımıza; 
rahmetli Güney TEMİZ’in anısına “GÜNEY TEMİZ” adı verilmesi 
ve büstünün konulması hakkında önerge. (Park ve Bahçeler Md. 
– 452654) 
3-Belediyemiz envanterinde yer alan 2005 model BMC Pro 522 
çöp kamyonunun bedelsiz olarak Şehzadeler Belediye Başkan-
lığına hibe edilmesi hakkında önerge. (Ulaşım Hizmetleri Md. – 
452866) 
4-Bornova İlçesi, Doğanlar Mahallesi tapunun eski 8770 ada 1 
parsel (1.665,00 m²) yeni 22481 ada l parselde kayıtlı taşınmaz 
(1653,83 m²) ve eski 8571 ada 1 parsel (108,00 m²), yeni 22481 
ada 2 parselde kayıtlı (107,52 m²), 1/1000 ölçekli uygulama imar 
planında Sağlık Tesisi Alanında kalan taşınmazlar üzerine Aile 
Sağlığı Merkezi binası yapılmak üzere, 25 yıllığına bedelsiz ola-
rak Bornova Kaymakamlığı İlçe Sağlık Müdürlüğüne tahsisi ya-
pılmış, söz konusu taşınmazlar 3194 sayılı imar kanunun 15. 16. 
maddelerine istinaden yapılan tevhit işlemi ile 22481 ada 4 parsel 
haline gelmiş olan taşınmazın tahsis belgesinin gönderilmesi 
talep edilmiş olup, Bornova Belediyesi 03.01.2020 tarih 15 nolu 
Meclis Kararında yer alan eski 22481 ada l parsel ve 22481 ada 
2 parselim imar uygulaması (tevhit ve yoldan ihdas işlemi) so-
nucu tescil edilen 22481 ada 4 parsel (1780,95 m²) olarak de-
ğiştirilmesi hakkında önerge. (Emlak ve İstimlak Md. – 451469) 
5-Avrupa Birliği ve Türkiye tarafından finanse edilen Interreg 
NEXT Akdeniz Havzası Programı 2. Çağrısı kapsamında, iş bir-
liği protokolümüzün olduğu Yaşar Üniversitesi ortaklığında, iklim 
değişikliğinin neden olduğu belirsizlikler karşısında karar verme 
mekanizmalarını güçlendirmeyi hedefleyen “İklim Belirsizliğini 
Yenmek ve Seçim Aşırılığını Yönetmek İçin Çerçeve” (Frame-
work for Overcoming Climate Uncertainty and Selection Over-
load – FOCUS) adlı hibe proje teklifi geliştirilmiş ve proje teklifine 
belediyemizin de iştirakçi olarak katılımı talep edilmiştir. Proje 
kapsamında Bornova Belediyesi’nin yerel deneyim ve uzmanlı-
ğının paylaşılması, iklim dirençli karar alma mekanizmalarının 
geliştirilmesi sürecine katkı sağlanması ve proje çıktılarından fay-
dalanılması planlanmakta olup, söz konusu çalışmaların Afet İş-
leri Müdürlüğü ile İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Müdürlüğü iş 
birliğinde yürütülmesi hedeflenmektedir. Söz konusu hibe proje 
teklifine iştirakçi olarak başvurulmasına;  proje teklifinin başarılı 
bulunması durumunda uygulanmasına, sunulan projede kuru-
mumuzu temsile, ilzama ve proje ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm bel-
geleri imzalamaya yetkili kişi olarak Bornova Belediye Başkanı 
Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilendirilmesi hakkında önerge. (Dış İliş-
kiler Md. – 452929) 
6-İzmir İli, Bornova İlçesi, Kazım Dirik Mahallesinde üniversite 
caddesi ile sanayi caddesi arasında kalan, 1/1000 ölçekli uygu-
lama imar planında yeşil alan kullanımında olan, 2700 m2 alana 
sahip kamuya terkli taşınmazda, yapımını tamamladığımız, kap-
samında Atatürk heykeli ve Türk Bayrağı, Abide-i Hürriyet Anıtı, 
İttihat ve Terakki Cemiyeti kurucu ve yöneticileri arasında önemli 
yere sahip olan paşa ve devlet adamları ile dönemin ileri gelen 
şairlerinin büstleri, ulu kayın ağacı, günümüze kadar varlığını sür-
düren Türk Anıtları (Bilge Kağan, Köl Tegin, Tonyukuk ve Yenisey 
yazıtları), tarih boyunca dünyada hüküm süren 17 Türk Devletinin 
kurucularının büstleri ile devlet bayrakları ve Hektor-Fatih Sultan 
Mehmet-Atatürk üçlemesinin heykelleri bulunan meydanın adı-
nın projenin kapsamı ve detayları dikkate alınarak “Abide-i Hür-
riyet Meydanı” olarak belirlenmesi, sözkonusu meydanın tüm 
tasarruf ve sorumluluğunun Müze Müdürlüğüne verilmesi ve bu-
günden itibaren tüm iş ve işlemlerin ilgili müdürlük tarafından yü-
rütülmesi, meydan projesi kapsamında alınan sanat eserleri 
(büst heykel vb.) ve meydanda bulunan tüm demirbaşın Müze 
Müdürlüğüne devrinin sağlanması hakkında önerge. (Başkan 
Yrd. – 453191) 
7-İzmir İli, Bornova İlçesi, Refik Tulga Cad. No: 1/1 adresinde ve 
tapunun Çamdibi-9132 ada 1 parseline kayıtlı mülkiyeti beledi-
yemize ait olan taşınmazda bulunan tesise Belediye Meclisimizin 
01.03.2024 gün 49 sayılı kararı ile “Zerrin Gençtürk Kültür Mer-
kezi ve Şehircilik Kütüphanesi” adı verilmiştir. Önümüzdeki ay 
içinde düzenleme ve eksikleri tamamlanarak hizmete açılması 
planlanan tesisin mevcut kullanım amacı dikkate alınarak adının 
“Bornova Belediyesi Zerrin Gençtürk Ek Hizmet Binası ve Şehir-
cilik Kütüphanesi” olarak değiştirilmesi hakkında önerge. (Başkan 
Yrd. – 453197) 
8-Bornova İlçesi, Kazımdirik, Mansuroğlu, Ergene, Erzene ve 
Mevlana Mahallelerinde yağmursuyu ve atık su şebeke inşaatı 
işi kapsamında Yüzbaşı İbrahim Hakkı Caddesi, Gediz Caddesi 
ve Gençlik Caddesinde gerçekleştirilen tranşe çalışmaları sebe-
biyle bozulan ve kentli şikayetlerine neden olan asfalt yol kapla-
ması tamiratlarının ilgili güzergahlardaki yoğun taşıt trafiği 
nedeniyle serim asfalt şeklinde gerçekleştirilmesi değerlendiril-
diğinden bahse konu caddelerde asfalt kaplama imalatlarının 
nam ve hesabımıza Belediyenizce gerçekleştirilmesi ve bu ima-
latlarda kullanılmak üzere belirlenen cins ve miktarda temin ede-
ceğiniz malzemenin karşılanacağını beyan etmektedir. Söz 
konusu malzemenin ilgili firma tarafından temin edilerek Yüzbaşı 
İbrahim Hakkı Caddesi, Gediz Caddesi ve Gençlik Caddesinin 
asfalt üst kaplamasında kullanılmak üzere Belediyemize hibe 
edilmesi hakkında önerge. ( Başkan Yrd. – 453256) 

Ek gündem oybirliği ile gündeme alındı.  
IV-BAŞKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
1-Bornova Belediyesinin 2024 Mali Yılı Kesin Hesabının görüşül-
mesi hakkında önerge.(Mali Hizmetler Md. – 450662) 

Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edildi.  
2-Kent yaşamında; kent vizyonunun ve hemşehrilik bilincinin ge-
liştirilmesi, kentin hak ve hukukunun korunması, sürdürülebilir kal-
kınma, çevreye duyarlılık, sosyal yardımlaşma ve dayanışma, 
saydamlık, hesap sorma ve hesap verme, katılım, yönetişim ve 
yerinden yönetim ilkelerini hayata geçirmeye çalışan Bornova 
Kent Konseyi’nin faaliyetlerini daha verimli ve etkili bir şekilde yü-
rütmesine katkı sağlamak amacıyla Belediye Meclisimizde “Kent 
Konseyi İhtisas Komisyonu” kurulması hakkında önerge. (Basın 
Yayın ve Halkla İlişkiler Md. – 448305) 

Sayın Melek KARTAL, Sayın Cem ARIKAN, Sayın 
Ahmet TOKEM, Sayın Osman Zeki ÖZKEBAPÇI, Sayın Adem 
KASACI 30 oyla oybirliği ile seçilmişlerdir. 
3-İklim değişikliğiyle mücadele ve sürdürülebilir enerji politikaları-
nın yaygınlaştırılması amacıyla oluşturulan “Global Covenant of 
Mayors for Climate and Energy (Küresel Belediye Başkanları İklim 
ve Enerji Sözleşmesi)”, dünya genelinde yerel yönetimleri bir 
araya getiren küresel bir girişimdir. Bu platforma katılım, beledi-
yemizin çevresel sürdürülebilirlik konusundaki kararlılığını ulus-
lararası düzeyde görünür kılacak; aynı zamanda AB hibeleri, 
teknik destek ve küresel iş birliklerine erişim konusunda önemli 
fırsatlar sunacaktır. Bu doğrultuda Global Covenant of Mayors for 
Climate and Energy platformuna üyelik aşamasında belediyemizi 
temsile, ilzama ve başvuru ile ilgili tüm belgeleri imzalamaya yetkili 
kişi olarak Bornova Belediye Başkanı Sayın Ömer EŞKİ’nin yet-
kilendirilmesi hakkında önerge. (Dış İlişkiler Md. – 448904) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
4-Avrupa Birliği ve Türkiye tarafından finanse edilen Interreg 
NEXT Akdeniz Havzası Programı 2. Çağrısı kapsamında ülke-
mizden işbirliği protokolümüzün olduğu Pi Gençlik Derneği ortak-
lığında, kadınların ve gençlerin katılımını merkeze alan proje, 
düşük emisyonlu tarım ve yerel iş birlikleriyle kırsal bölgeler için 
uyarlanabilir bir model geliştirmeyi amaçlayan “Akdeniz’de Dön-
güsel ve Sürdürülebilir Eko Bölgeleri” (MED-BIODISTRICTS: Cir-
cular and Sustainable Mediterranean Eco-territories) adlı hibe 
proje teklifi geliştirilmiş ve proje teklifine belediyemiz de iştirakçi 

olarak yer alması talep edilmektedir. Proje teklifi kapsamında Bor-
nova’nın coğrafi işaretli iki önemli tarım ürünü olan Bornova Misket 
Üzümü ve Bornova Kınalı Bamyası odağında, Tarımsal Hizmetler 
Müdürlüğümüzce iklim dirençli ve döngüsel bir biyo- bölge modeli 
geliştirilecektir. Söz konusu hibe proje teklifine iştirakçi olarak baş-
vurulmasına;  proje teklifinin başarılı bulunması durumunda uy-
gulanmasına, sunulan projede kurumumuzu temsile, ilzama ve 
proje ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm belgeleri imzalamaya yetkili kişi 
olarak Bornova Belediye Başkanı Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilen-
dirilmesi hakkında önerge. (Dış İlişkiler Md. – 450845) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
5-Belediyemizin hizmet ve faaliyetlerinin yürütülmesinde günün 
gelişen ve değişen koşullarıyla birlikte çevrenin korunması, iyileş-
tirilmesi ve hizmet kalitesinin yükseltilmesi amacıyla, Çevre Ko-
ruma ve Kontrol Müdürlüğünün oluşturulması ve belirtilen kadro 
ünvanının ihdası hakkında önerge. (İnsan Kaynakları ve Eğitim 
Md. – 450499) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
6-Yeni kurulacak olan Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğünün 
Çalışma, Usul ve Esasları Hakkında Yönetmeliğinin görüşülmesi 
hakkında önerge. (Strateji Geliştirme Md. – 450604) 

Hukuk Komisyonuna havale edildi.  
7-Ruhsat ve Denetim Müdürlüğü. Çalışma, Usul ve Esasları Hak-
kında Yönetmeliğinde revizyon yapılması hakkında önerge. (Stra-
teji Geliştirme Md. – 450601) 

Hukuk Komisyonuna havale edildi.  
8-Mülkiyeti Bornova Belediyesine ait Karaçam Mahallesi 107 Ada, 
63 Parselde 34.363,13 m² alanda, “Hafriyat Toprağı, İnşaat ve Yı-
kıntı Atıkları Geri Kazanım Tesisi” kurulması amacıyla bahse konu 
mülkiyetin Kiraya verilmesi hakkında önerge. (İklim Değişikliği ve 
Sıfır Atık Md. – 448686) 

Hukuk – Plan ve Bütçe – Belediye Taşınmazlarının 
Değerlendirilmesi – Çevre ve Sağlık – Tarım ve Kooperatif – İmar 
Komisyonlarına havale edildi.  
9-Sivil Toplum İçin Destek Vakfı’nın Kültürel Miras Fonu kapsa-
mında 2025 yılı için açılan hibe programına Uluslararası Müzecilik 
Derneği tarafından yapılacak olan “Bornova Miras” adlı proje baş-
vurusunda Bornova Belediyesi’nin proje ortağı olmasına, proje 
teklifinin başarılı bulunması durumunda uygulanmasına destek 
verilmesine, sunulan projede ortak olarak yer alacak kurumumuzu 
temsile, ilzama ve proje ortaklığı ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm bel-
geleri imzalamaya yetkili kişi olarak Bornova Belediye Başkanı 
Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilendirilmesi hakkında önerge. (Araş-
tırma ve Geliştirme Md. – 451129) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
10-Bornova ilçesi, Kızılay Mahallesi 472, 474 ve 487 sokaklar ara-
sında kalan bölgede belirlenmiş olan Belediye Hizmet Alanı kul-
lanım kararının belirlenmesine yönelik UİP- 351063608 plan işlem 
numaralı 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı değişikliğine 415 
ada 2, 3, 4, 8, 9, 10, 12, 20 ve 23 parsel malikleri tarafından yapı-
lan itirazların değerlendirilmesi hakkında önerge. (Plan ve Proje 
Md. – 449439) 

İmar Komisyonuna havale edildi.  
11-Bornova ilçesi, Kızılay Mahallesi 472, 474 ve 487 sokaklar ara-
sında kalan bölgede belirlenmiş olan Belediye Hizmet Alanı kul-
lanım kararının belirlenmesine yönelik UİP- 351063608 plan işlem 
numaralı 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı değişikliğine 415 
ada 22 parsel malikleri tarafından yapılan itirazların değerlendiril-
mesi hakkında önerge. (Plan ve Proje Md. – 449441) 

İmar Komisyonuna havale edildi.  
12-Bornova’da yer alan iş yerlerinin tabelalarında yabancı dillere 
ait ifadelerin yer aldığı tespit edilmiştir. 3 Kasım 1928 tarihinde 
resmi gazetede yayınlanarak yürürlüğe giren Türk Harflerinin 
Kabul ve Tatbiki Hakkındaki Kanunun 4. maddesine göre tabela-
ların Türkçe harfler ve ifadelerle yazılması ve basılması zorunlu-
dur. Bu nedenle ilçemiz içinde faaliyet gösteren iş yerlerinin 
tabelalarda yabancı ifadelerin bulunmaması, iş yeri unvanlarının 
Türkçe seçilmesi ve iş yeri tabelalarının Türk alfabesinde bulunan 
harflerle yapılmasının sağlanması, mevcutların ise 6 ay içerisinde 
Türkçe karşılıkları ile değiştirilmesi hakkında önerge. (Ruhsat ve 
Denetim Md. – 451096) 

Oybirliği ile Gündemden Kaldırıldı. 
13-Avrupa Birliği’nin Erasmus + programı çerçevesinde finanse 
edilen, Jerse Gençlik Kuruluşu tarafından Slovenya, Radenci’de 
organize edilen “5. Uluslararası Risk Altındaki Gençlerle Çalışma-
nın Güncel Zorlukları” adlı konferansa Bornova Belediyesi Şehir 
Tiyatrosu Genel Sanat Yönetmeni Onur ERDOĞAN davet edil-
miştir. Adı geçen konferans, risk altındaki gençlerle çalışan pro-
fesyonellerin sanatsal, sosyal ve pedagojik yaklaşımlar 
çerçevesinde bilgi ve deneyimlerini paylaşmasını, yeni yöntemler 
geliştirmesini ve uluslararası iş birlikleri kurmasını amaçlamakta-
dır. Sanat yoluyla eğitimde yenilikçi yöntemler, gençlerin ruh sağ-
lığı, deneyimsel pedagoji ve travma odaklı yaklaşımlar 
konferansın başlıca temaları arasındadır. Katılım, kurumumuzun 
özellikle çocuk ve gençlik tiyatrosu alanında yürüttüğü sanat te-
melli pedagojik çalışmaları güçlendirmesi, uluslararası görünürlük 
kazanması ve yeni metodolojilerin kurum içinde çoğaltıcı biçimde 
aktarılmasını sağlayacaktır. Söz konusu projeye katılımcı kurum 
olarak dahil olunmasına, projede kurumumuzu temsile, ilzama ve 
proje ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm belgeleri imzalamaya yetkili kişi 
olarak Bornova Belediye Başkanı Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilen-
dirilmesi hususunun; “5. Uluslararası Risk Altındaki Gençlerle Ça-
lışmanın Güncel Zorlukları” adlı konferansa seyahat ve programa 
dair konaklama masrafları davet eden kuruluş tarafından Erasmus 
+ programı çerçevesinde karşılanmak üzere ve Toplu İş Sözleş-
mesinin ilgili maddesi gereğince dış görev yardımı verilerek Onur 
ERDOĞAN’nın 4 – 8 Haziran 2025 tarihleri arasında (5 gün) gö-
revlendirilmesi hakkında önerge. (Belediye Tiyatro Md. – 451002) 

Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edildi. 
14-Avrupa Birliği’nin Erasmus + KA151 programı çerçevesinde fi-
nanse edilen, INCA Catalunya Kuruluşu tarafından İspanya, Gi-
rona’da organize edilen “YET- Gençlik ve Tiyatro Eğitim Kursu” 
adlı projeye Bornova Belediyesi Şehir Tiyatrosu oyuncu ve gençlik 
tiyatrosu eğitmenleri Ege KESMECİ ÇİFÇİ ve Yusuf Ulaş PALA-
BIYIK davet edilmiştir.  Söz konusu eğitim kursu, performans sa-
natları ve katılımcı yöntemler aracılığıyla gençlik çalışması 
alanında kapsayıcılığı artırmayı hedefleyen uygulamalı bir prog-
ramdır. Fiziksel tiyatro, dans, clowning, interaktif sahneleme gibi 
yaratıcı araçlarla beceri geliştirmeyi amaçlayan bu kurs, gençlerle 
çalışan sanatçı ve eğitmenlerin mesleki gelişimlerine katkı sun-
maktadır. Proje, sanatçılarımızın mesleki uzmanlığını geliştirme-
sinin yanı sıra, edindiği yöntem ve deneyimleri kurum içi 
eğitimlerde ve gençlik çalışmaları alanında çoğaltıcı biçimde ak-
tararak kurumsal kapasitenin güçlenmesi ile uluslararası görünür-
lük ve iş birliği imkânları da sağlayacaktır.    Söz konusu 
projeye katılımcı kurum olarak dahil olunmasına, projede kuru-
mumuzu temsile, ilzama ve proje ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm bel-
geleri imzalamaya yetkili kişi olarak Bornova Belediye Başkanı 
Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilendirilmesi hususunun; seyahat ve 
programa dair konaklama masrafları davet eden kuruluş tarafın-
dan Erasmus + programı çerçevesinde karşılanmak üzere ve 
Toplu İş Sözleşmesinin ilgili maddesi gereğince dış görev yardımı 
verilerek  Ege KESMECİ ÇİFÇİ ve Yusuf Ulaş PALABIYIK’ın  28 
Temmuz-4 Ağustos 2025 tarihleri arasında (8 gün) görevlendiril-
mesi hakkında önerge. (Belediye Tiyatro Md. – 451032) 

Plan ve Bütçe Komisyonuna havale edildi. 
EK GÜNDEM: 
IV-BAŞKANLIKTAN GELEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
1-Karşıyaka Belediye Başkanlığından tarımsal faaliyetlerimizde 
toprağın işlenmesi, ekim ve dikime hazır hale getirilmesi çalış-
maları kapsamında 2 (iki) adet traktörün bedelsiz olarak Beledi-
yemize hibe edilmesi hakkında önerge. (Park ve Bahçeler Md. – 
452255) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
2-Belediyemiz sınırları içerisindeki, Evka-3 Mahallesi, 119/3 
Sokak ile 121 Sokak kesişimin de bulunan mevcut parkımıza; 
rahmetli Güney TEMİZ’in anısına “GÜNEY TEMİZ” adı verilmesi 
ve büstünün konulması hakkında önerge. (Park ve Bahçeler Md. 
– 452654) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
3-Belediyemiz envanterinde yer alan 2005 model BMC Pro 522 
çöp kamyonunun bedelsiz olarak Şehzadeler Belediye Başkan-
lığına hibe edilmesi hakkında önerge. (Ulaşım Hizmetleri Md. – 
452866) 

Plan ve Bütçe – Ulaşım Komisyonlarına havale edildi.  
4-Bornova İlçesi, Doğanlar Mahallesi tapunun eski 8770 ada 1 
parsel (1.665,00 m²) yeni 22481 ada l parselde kayıtlı taşınmaz 
(1653,83 m²) ve eski 8571 ada 1 parsel (108,00 m²), yeni 22481 
ada 2 parselde kayıtlı (107,52 m²), 1/1000 ölçekli uygulama imar 
planında Sağlık Tesisi Alanında kalan taşınmazlar üzerine Aile 
Sağlığı Merkezi binası yapılmak üzere, 25 yıllığına bedelsiz ola-
rak Bornova Kaymakamlığı İlçe Sağlık Müdürlüğüne tahsisi ya-
pılmış, söz konusu taşınmazlar 3194 sayılı imar kanunun 15. 16. 
maddelerine istinaden yapılan tevhit işlemi ile 22481 ada 4 parsel 
haline gelmiş olan taşınmazın tahsis belgesinin gönderilmesi 
talep edilmiş olup, Bornova Belediyesi 03.01.2020 tarih 15 nolu 
Meclis Kararında yer alan eski 22481 ada l parsel ve 22481 ada 
2 parselim imar uygulaması (tevhit ve yoldan ihdas işlemi) so-
nucu tescil edilen 22481 ada 4 parsel (1780,95 m²) olarak de-
ğiştirilmesi hakkında önerge. (Emlak ve İstimlak Md. – 451469) 

İmar – Plan ve Bütçe – Belediye Taşınmazlarının De-
ğerlendirilmesi Komisyonlarına havale edildi.  
5-Avrupa Birliği ve Türkiye tarafından finanse edilen Interreg 
NEXT Akdeniz Havzası Programı 2. Çağrısı kapsamında, iş bir-

liği protokolümüzün olduğu Yaşar Üniversitesi ortaklığında, iklim 
değişikliğinin neden olduğu belirsizlikler karşısında karar verme 
mekanizmalarını güçlendirmeyi hedefleyen “İklim Belirsizliğini 
Yenmek ve Seçim Aşırılığını Yönetmek İçin Çerçeve” (Frame-
work for Overcoming Climate Uncertainty and Selection Over-
load – FOCUS) adlı hibe proje teklifi geliştirilmiş ve proje teklifine 
belediyemizin de iştirakçi olarak katılımı talep edilmiştir. Proje 
kapsamında Bornova Belediyesi’nin yerel deneyim ve uzmanlı-
ğının paylaşılması, iklim dirençli karar alma mekanizmalarının 
geliştirilmesi sürecine katkı sağlanması ve proje çıktılarından fay-
dalanılması planlanmakta olup, söz konusu çalışmaların Afet İş-
leri Müdürlüğü ile İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Müdürlüğü iş 
birliğinde yürütülmesi hedeflenmektedir. Söz konusu hibe proje 
teklifine iştirakçi olarak başvurulmasına;  proje teklifinin başarılı 
bulunması durumunda uygulanmasına, sunulan projede kuru-
mumuzu temsile, ilzama ve proje ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm bel-
geleri imzalamaya yetkili kişi olarak Bornova Belediye Başkanı 
Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilendirilmesi hakkında önerge. (Dış İliş-
kiler Md. – 452929) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
6-İzmir İli, Bornova İlçesi, Kazım Dirik Mahallesinde üniversite 
caddesi ile sanayi caddesi arasında kalan, 1/1000 ölçekli uygu-
lama imar planında yeşil alan kullanımında olan, 2700 m2 alana 
sahip kamuya terkli taşınmazda, yapımını tamamladığımız, kap-
samında Atatürk heykeli ve Türk Bayrağı, Abide-i Hürriyet Anıtı, 
İttihat ve Terakki Cemiyeti kurucu ve yöneticileri arasında önemli 
yere sahip olan paşa ve devlet adamları ile dönemin ileri gelen 
şairlerinin büstleri, ulu kayın ağacı, günümüze kadar varlığını sür-
düren Türk Anıtları (Bilge Kağan, Köl Tegin, Tonyukuk ve Yenisey 
yazıtları), tarih boyunca dünyada hüküm süren 17 Türk Devletinin 
kurucularının büstleri ile devlet bayrakları ve Hektor-Fatih Sultan 
Mehmet-Atatürk üçlemesinin heykelleri bulunan meydanın adı-
nın projenin kapsamı ve detayları dikkate alınarak “Abide-i Hür-
riyet Meydanı” olarak belirlenmesi, sözkonusu meydanın tüm 
tasarruf ve sorumluluğunun Müze Müdürlüğüne verilmesi ve bu-
günden itibaren tüm iş ve işlemlerin ilgili müdürlük tarafından yü-
rütülmesi, meydan projesi kapsamında alınan sanat eserleri 
(büst heykel vb.) ve meydanda bulunan tüm demirbaşın Müze 
Müdürlüğüne devrinin sağlanması hakkında önerge. (Başkan 
Yrd. – 453191) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
7-İzmir İli, Bornova İlçesi, Refik Tulga Cad. No: 1/1 adresinde ve 
tapunun Çamdibi-9132 ada 1 parseline kayıtlı mülkiyeti beledi-
yemize ait olan taşınmazda bulunan tesise Belediye Meclisimizin 
01.03.2024 gün 49 sayılı kararı ile “Zerrin Gençtürk Kültür Mer-
kezi ve Şehircilik Kütüphanesi” adı verilmiştir. Önümüzdeki ay 
içinde düzenleme ve eksikleri tamamlanarak hizmete açılması 
planlanan tesisin mevcut kullanım amacı dikkate alınarak adının 
“Bornova Belediyesi Zerrin Gençtürk Ek Hizmet Binası ve Şehir-
cilik Kütüphanesi” olarak değiştirilmesi hakkında önerge. (Başkan 
Yrd. – 453197) 

Oybirliği ile kabul edildi. 
8-Bornova İlçesi, Kazımdirik, Mansuroğlu, Ergene, Erzene ve 
Mevlana Mahallelerinde yağmursuyu ve atık su şebeke inşaatı 
işi kapsamında Yüzbaşı İbrahim Hakkı Caddesi, Gediz Caddesi 
ve Gençlik Caddesinde gerçekleştirilen tranşe çalışmaları sebe-
biyle bozulan ve kentli şikayetlerine neden olan asfalt yol kapla-
ması tamiratlarının ilgili güzergahlardaki yoğun taşıt trafiği 
nedeniyle serim asfalt şeklinde gerçekleştirilmesi değerlendiril-
diğinden bahse konu caddelerde asfalt kaplama imalatlarının 
nam ve hesabımıza Belediyenizce gerçekleştirilmesi ve bu ima-
latlarda kullanılmak üzere belirlenen cins ve miktarda temin ede-
ceğiniz malzemenin karşılanacağını beyan etmektedir. Söz 
konusu malzemenin ilgili firma tarafından temin edilerek Yüzbaşı 
İbrahim Hakkı Caddesi, Gediz Caddesi ve Gençlik Caddesinin 
asfalt üst kaplamasında kullanılmak üzere Belediyemize hibe 
edilmesi hakkında önerge. ( Başkan Yrd. – 453256) 

Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonlarına havale edildi.  
V-KOMİSYONLARDAN GELEN RAPORLARIN GÖRÜŞÜL-
MESİ 
1-Bornova Kent Konseyi Genel Kurulu önergelerinin oybirliği ile 
dosyanın gündemden kaldırılmasının oybirliği ile uygun bulundu-
ğuna ilişkin İmar – Belediye Taşınmazlarının Değerlendirilmesi – 
Plan ve Bütçe Komisyonları raporu.  (Basın Yayın ve Halkla İliş-
kiler Md. – 439387) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul edildi. 
2-İzmir Ayakkabı İmalatçıları Satıcıları ve Tamircileri Esnaf ve Sa-
natkarlar Odası’nın 20.03.2017 tarihli ve SN00000-604 sayılı ya-
zısına istinaden, Egemenlik Mahallesi 6112/1 Sokak x 6118 Sokak 
kesişimin de bulunan 1 adet ve 6146 Sokak üzerinde bulunan 2 
adet park ve otopark alanının İzmir Ayakkabı İmalatçıları Satıcıları 
ve Tamircileri Esnaf ve Sanatkarlar Odası tarafından bitkisel uy-
gulamasının ve sonrasında bakımının yapılması konusu Plan ve 
Bütçe Komisyonu ile Belediye Taşınmazlarının Değerlendirmesi 
Komisyonları tarafından uygun bulunarak 02/05/2017 tarih ve 167 
karar no’lu Meclis Kararı alınmıştır ancak geçen bu süre zarfında 
kararda belirtilen hiçbir madde İzmir Ayakkabı İmalatçıları Satıcı-
ları ve Tamircileri Esnaf ve Sanatkarlar Odası tarafından gerçek-
leştirilmemiş olup, 02/05/2017 tarih ve 167 karar no’lu Meclis 
Kararının iptalinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – 
Çevre ve Sağlık – Esnaf – Plan ve Bütçe Komisyonları raporu. 
(Park ve Bahçeler Md. – 440508) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul 
edildi. 
3-Bornova Belediyesi Bütçe İçi İşletme Yönetmeliğinin revize edil-
mesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve 
Bütçe Komisyonları raporu. (İşletme ve İştirakler Md. – 441850) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul edildi. 
4-Belediyemiz tarafından 25 Mayıs 2025 Pazar günü Beşyol Ma-
hallesi’nde yapılması planlanan Geleneksel Bornova Kiraz Festi-
valinde düzenlenecek olan En Güzel Kiraz Yarışmasında 
dereceye giren üreticilere belirlenecek tarımsal makinelerin veril-
mesinin oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – Plan ve 
Bütçe – Kültür Turizm ve Dış İlişkiler – Tarım ve Kooperatif Ko-
misyonları raporu. (Tarımsal Hizmetler Md. – 441628) 

Oyçokluğu ile kabul edildi. (Karşı Oy: AK Parti) 
5-Belediyemiz ile TMMOB Gıda Mühendisleri Odası İzmir Şubesi 
arasında 2025 yılında düzenlenmesi planlanan Reçel Eğitimine 
ilişkin işbirliği protokolünün oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Hukuk – Plan ve Bütçe – Kültür Turizm ve Dış İlişkiler Komisyon-
ları raporu. (Tarımsal Hizmetler Md. – 443036) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul edildi. 
6-2025 Mali Yılı Bütçesi ile yürürlüğe giren İmar ve Şehircilik Mü-
dürlüğü’nün Ücret Tarifesinin revize edilmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu raporu. (Mali Hiz-
metler Md. – 440405) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul 
edildi. 
7-2025 Mali Yılı Bütçesi ile yürürlüğe giren İşletme ve İştirakler 
Müdürlüğü’nün Ücret Tarifesinin revize edilmesinin oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu raporu. (Mali 
Hizmetler Md. – 440575) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul edildi. 
8-2025 Mali Yılı Bütçesi ile yürürlüğe giren Bornova Belediyesi 
Sosyal ve İktisadi İşletmesi’nin Ücret Tarifesinin revize edilmesinin 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu 
raporu. (Mali Hizmetler Md. – 444049) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul edildi. 
9-5393 Sayılı Belediye Kanunun 18 Maddesinin “f” bendinde Ka-
nunlarda vergi, resim, harç ve katılma payı konusu yapılmayan 
ve ilgililerin isteğine bağlı hizmetler için uygulanacak ücret tarifesini 
belirlemek. Denilmek te olup; Bornova Belediyesi sınırları içinde 
tanıtım amaçlı kurulmak istenen stantların günlük ücret tarifesinin 
Belediye Meclisince “5 m²” ye kadar 1.500,00 TL (Binbeşyüz) ola-
rak belirlenebilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan 
ve Bütçe Komisyonu raporu. (Zabıta Md. – 445012) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul 
edildi. 
10- Bornova ilçesi, Egemenlik Mahallesi, 11022 ada 2 parsel ma-
likinin 20.03.2025 tarihli ve 437921 kurum sayılı talebi doğrultu-
sunda bahse konu taşınmazın E:0.30 Yençok:6.80 yapılaşma 
koşulu ile “Akaryakıt ve Servis İstasyonu” belirlenmesine yönelik 
1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı değişikliği yapılması talebinin 
oyçokluğuyla uygun bulunduğuna ilişkin İmar – Çevre ve Sağlık 
Komisyonları raporu. (Plan ve Proje Md. – 442220) 

Oyçokluğu ile kabul edildi. (Karşı Oy: AK Parti) 
11-Bornova, Ergene Mahallesi, tapunun 14276 ada, 14 parselde 
kayıtlı, 299,46 m² yüzölçümlü taşınmazda Belediyemize ait 14,46 
m²’lik hissesinin satışının yapılmasının oybirliği ile uygun bulun-
duğuna ilişkin Plan ve Bütçe – İmar – Belediye Taşınmazlarının 
Değerlendirilmesi Komisyonları raporu. (Emlak ve İstimlak Md. – 
437875) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul 
edildi. 
12-Bornova İlçesi Erzene Mahallesinde bulunan Belediyemiz ile 
diğer paydaşlarla hisseli taşınmazların, vatandaşlarımızın mülki-
yet hakkının tam verilmesi ve taşınmazla ilgili işini en hızlı şekilde 
çözüme kavuşturmak amacı ile tapu bilgileri belirtilen 9 adet ta-
şınmazdaki Belediyemiz hisselerinin diğer hissedarlara satışının 
yapılmasının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe – İmar – Belediye Taşınmazlarının Değerlendirilmesi Ko-
misyonları raporu. (Emlak ve İstimlak Md. – 440838) 

Oyçokluğu ile kabul edildi. (Karşı Oy: AK Parti) 
13-Mülkiyeti Belediyemize ait 41 adet taşınmazın satışının yapıl-

masının oyçokluğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – 
İmar – Belediye Taşınmazlarının Değerlendirilmesi Komisyonları 
raporu. (Emlak ve İstimlak Md. – 444078) 

Oyçokluğu ile kabul edildi. (Karşı Oy: AK Parti) 
VI- KOMİSYONLARA HAVALE EDİLİP SONUÇLANMAYAN 
ÖNERGELER 
1-İzmir sınırları içinde Yüksek Öğrenim Kurumlarında eğitim al-
maya hak kazanmış, İzmir ili dışından gelen kız öğrencilere eği-
timleri süresince konaklama ihtiyaçlarına yönelik ortak hizmet 
projesine ilişkin hazırlanan ‘’Çağdaş Yaşamı Destekleme Derneği 
ile Bornova Belediyesi Arasında İş Birliği Protokolünün’’ oybirliği 
ile gündemde bırakılmasının uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk – 
Plan ve Bütçe – Belediye Taşınmazlarının Değerlendirilmesi – 
Gençlik ve Spor Komisyonları raporu. (İşletme ve İştirakler Md. – 
427176) 

Oybirliği ile komisyonlardan geldiği şekliyle kabul 
edildi. 
VII-DİLEK VE TEMENNİLER 
VIII-TOPLANTIYA KATILMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZE-
RETLERİNİN GÖRÜŞÜLMESİ 

Mazeretler oybirliği ile kabul edildi. 
IX-TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN BELİRLENMESİ – KAPANIŞ 

7 Mayıs 2025 Çarşamba, Saat: 10:00’dur. 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

2.BİRLEŞİM  
BORNOVA BELEDİYE MECLİSİ’NİN 

07/05/2025 TARİHLİ OLAĞAN TOPLANTISINA AİT KARAR 
ÖZETİ 

Belediye Meclisimiz 07/05/2025 Çarşamba günü saat 
10.00’da Belediye Başkan Vekili Sayın Tansel ERTÜRK Başkan-
lığında, Meclis Üyelerinden Sayın Şepnem TÜRE, Nihat YAĞBA-
SAN, Sabri ÇAM, Hüseyin EKİN, Yağmur Yurdakul ÖZKAN, 
Mustafa VATANSEVER, Melek KARTAL, Erol MUTLU, Mehmet 
SAYIN, Duygu BÖLÜK, Barbaros Reşat TAŞER, Hüseyin ALYÜZ, 
Recep ÇAKMAKCİ, Ahmet TOKEM, Ali İhsan BAYAR, Cem ARI-
KAN, Rıfat EFE, Samet DİKİLİTAŞ, Selma KISA, Osman Zeki 
ÖZKEBAPÇI, , Levent TAŞER, , Veysel Karani BATI, Ahmet 
MUTLUBAŞ, Adem KASACI, Sait TATLI, Ramazan ÖZDEMİR, 
Akın DALGIÇ’ın katılımlarıyla toplanmıştır. Belediye Başkanı 
Sayın Ömer EŞKİ, Meclis Üyelerinden Sayın Volkan KOÇANALI, 
Mehmet ÇITAK, Göksel CEVİZ, Mehmet Barış AYSAL, Talat 
ASLAN, Ercan TEKİN, Emel DALKIRAN, İsmail BEDİR ve Musa 
ÇEVİK toplantıya katılmamıştır. 
I-BAŞKAN TARAFINDAN MECLİS’İN AÇILIŞI 

Bornova Belediyesi 7 Mayıs 2025 tarihli olağan meclis 
toplantısı, Belediye Başkan Vekili Sayın Tansel ERTÜRK tarafın-
dan açıldı. 
II-KOMİSYONLARDAN GELEN RAPORLARIN GÖRÜŞÜL-
MESİ 
1-Yeni kurulacak olan Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğünün 
Çalışma, Usul ve Esasları Hakkında Yönetmeliğinin oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu raporu. (Strateji Ge-
liştirme Md. – 450604) 

Komisyondan geldiği şekliyle oybirliği ile kabul edildi.  
2-Ruhsat ve Denetim Müdürlüğü. Çalışma, Usul ve Esasları Hak-
kında Yönetmeliğinde revizyon yapılmasının oybirliği ile uygun bu-
lunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu raporu. (Strateji Geliştirme 
Md. – 450601) 

Komisyondan geldiği şekliyle oybirliği ile kabul 
edildi.  
3-Avrupa Birliği’nin Erasmus + programı çerçevesinde finanse 
edilen, Jerse Gençlik Kuruluşu tarafından Slovenya, Raden-
ci’de organize edilen “5. Uluslararası Risk Altındaki Gençlerle 
Çalışmanın Güncel Zorlukları” adlı konferansa Bornova Bele-
diyesi Şehir Tiyatrosu Genel Sanat Yönetmeni Onur ERDO-
ĞAN davet edilmiştir. Adı geçen konferans, risk altındaki 
gençlerle çalışan profesyonellerin sanatsal, sosyal ve peda-
gojik yaklaşımlar çerçevesinde bilgi ve deneyimlerini paylaş-
masını, yeni yöntemler geliştirmesini ve uluslararası iş birlikleri 
kurmasını amaçlamaktadır. Sanat yoluyla eğitimde yenilikçi 
yöntemler, gençlerin ruh sağlığı, deneyimsel pedagoji ve 
travma odaklı yaklaşımlar konferansın başlıca temaları ara-
sındadır. Katılım, kurumumuzun özellikle çocuk ve gençlik ti-
yatrosu alanında yürüttüğü sanat temelli pedagojik çalışmaları 
güçlendirmesi, uluslararası görünürlük kazanması ve yeni me-
todolojilerin kurum içinde çoğaltıcı biçimde aktarılmasını sağ-
layacaktır. Söz konusu projeye katılımcı kurum olarak dahil 
olunmasına, projede kurumumuzu temsile, ilzama ve proje ile 
ilgili ihtiyaç duyulan tüm belgeleri imzalamaya yetkili kişi olarak 
Bornova Belediye Başkanı Sayın Ömer EŞKİ’nin yetkilendiril-
mesi hususunun; “5. Uluslararası Risk Altındaki Gençlerle Ça-
lışmanın Güncel Zorlukları” adlı konferansa seyahat ve 
programa dair konaklama masrafları davet eden kuruluş tara-
fından Erasmus + programı çerçevesinde karşılanmak üzere 
ve Toplu İş Sözleşmesinin ilgili maddesi gereğince dış görev 
yardımı verilerek Onur ERDOĞAN’ın 4 – 8 Haziran 2025 ta-
rihleri arasında (5 gün) görevlendirilmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu raporu. (Bele-
diye Tiyatro Md. – 451002) 

Komisyondan geldiği şekliyle oybirliği ile kabul edildi.  
4-Avrupa Birliği’nin Erasmus + KA151 programı çerçevesinde fi-
nanse edilen, INCA Catalunya Kuruluşu tarafından İspanya, Gi-
rona’da organize edilen “YET- Gençlik ve Tiyatro Eğitim Kursu” 
adlı projeye Bornova Belediyesi Şehir Tiyatrosu oyuncu ve gençlik 
tiyatrosu eğitmenleri Ege KESMECİ ÇİFÇİ ve Yusuf Ulaş PALA-
BIYIK davet edilmiştir.  Söz konusu eğitim kursu, performans sa-
natları ve katılımcı yöntemler aracılığıyla gençlik çalışması 
alanında kapsayıcılığı artırmayı hedefleyen uygulamalı bir prog-
ramdır. Fiziksel tiyatro, dans, clowning, interaktif sahneleme gibi 
yaratıcı araçlarla beceri geliştirmeyi amaçlayan bu kurs, gençlerle 
çalışan sanatçı ve eğitmenlerin mesleki gelişimlerine katkı sun-
maktadır. Proje, sanatçılarımızın mesleki uzmanlığını geliştirme-
sinin yanı sıra, edindiği yöntem ve deneyimleri kurum içi 
eğitimlerde ve gençlik çalışmaları alanında çoğaltıcı biçimde ak-
tararak kurumsal kapasitenin güçlenmesi ile uluslararası görünür-
lük ve iş birliği imkânları da sağlayacaktır. Söz konusu projeye 
katılımcı kurum olarak dahil olunmasına, projede kurumumuzu 
temsile, ilzama ve proje ile ilgili ihtiyaç duyulan tüm belgeleri im-
zalamaya yetkili kişi olarak Bornova Belediye Başkanı Sayın 
Ömer EŞKİ’nin yetkilendirilmesi hususunun; seyahat ve programa 
dair konaklama masrafları davet eden kuruluş tarafından Erasmus 
+ programı çerçevesinde karşılanmak üzere ve Toplu İş Sözleş-
mesinin ilgili maddesi gereğince dış görev yardımı verilerek Ege 
KESMECİ ÇİFÇİ ve Yusuf Ulaş PALABIYIK’ın 28 Temmuz – 4 
Ağustos 2025 tarihleri arasında (8 gün) görevlendirilmesi görev-
lendirilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe Komisyonu raporu. (Belediye Tiyatro Md. – 451032) 

Komisyondan geldiği şekliyle oybirliği ile kabul edildi.  
5-Bornova İlçesi, Doğanlar Mahallesi tapunun eski 8770 ada 1 
parsel (1.665,00 m²) yeni 22481 ada l parselde kayıtlı taşınmaz 
(1653,83 m²) ve eski 8571 ada 1 parsel (108,00 m²), yeni 
22481 ada 2 parselde kayıtlı (107,52 m²), 1/1000 ölçekli uygu-
lama imar planında Sağlık Tesisi Alanında kalan taşınmazlar 
üzerine Aile Sağlığı Merkezi binası yapılmak üzere, 25 yıllığına 
bedelsiz olarak Bornova Kaymakamlığı İlçe Sağlık Müdürlü-
ğüne tahsisi yapılmış, söz konusu taşınmazlar 3194 sayılı imar 
kanunun 15. 16. maddelerine istinaden yapılan tevhit işlemi ile 
22481 ada 4 parsel haline gelmiş olan taşınmazın tahsis bel-
gesinin gönderilmesi talep edilmiş olup, Bornova Belediyesi 
03.01.2020 tarih 15 nolu Meclis Kararında yer alan eski 22481 
ada l parsel ve 22481 ada 2 parselim imar uygulaması (tevhit 
ve yoldan ihdas işlemi) sonucu tescil edilen 22481 ada 4 parsel 
(1780,95 m²) olarak değiştirilmesinin oybirliği ile uygun bulun-
duğuna ilişkin İmar – Plan ve Bütçe – Belediye Taşınmazlarının 
Değerlendirilmesi Komisyonları raporu. (Emlak ve İstimlak Md. 
– 451469) 

Komisyonlardan geldiği şekliyle oybirliği ile kabul edildi.  
6-Bornova Belediyesinin 2024 Mali Yılı Kesin Hesabının oyçok-
luğu ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu ra-
poru. (Mali Hizmetler Md. – 450662) 

Oyçokluğu ile kabul edildi. (Karşı Oy: AK Parti) 
III-DİLEK VE TEMENNİLER 
IV-TOPLANTIYA KATILMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZE-
RETLERİNİN GÖRÜŞÜLMESİ 
V-TOPLANTI GÜN VE SAATİNİN BELİRLENMESİ – KAPANIŞ 

2 Haziran 2025 Pazartesi Saat: 18.00’dir
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‘İzmirli vergi 
borcuna sadık’

İZMİR Yeminli Mali Müşavirler Odası (İzmir 
YMMO) Başkanı Yaşar Zengin, vergi alanında 
kurallara uyumun en yüksek olduğu illerin başın-
da İzmir’in geldiğini söyledi. Zengin, “Verginin 
tahakkuk ve tahsilatında İzmirli mükellef ve İzmir 
Defterdarlığı oldukça başarılı. Tahakkuk eden 
vergilerin yüzde 94’ü tahsil edilmekte. Bu oran 
Türkiye’de en yüksek vergi  tahsilatının İzmir’de 
olduğunu gösteriyor. İzmirlinin borcuna sadık 
olduğu bu rakamlar bize göste-
riyor” diye konuştu. Türkiye’de 
yaklaşık 5 bin Yeminli Mali 
Müşavir (YYM) bulunduğunu, 
bunların 2 bin 900’ünün aktif 
olarak görev yaptığını söyleyen 
Zengin, “Meslektaşlarımız 
bilgi birikimi, deneyimi ve 
donanımı yüksek düzeydeki 
uzmanlardır. Buna rağmen 
Maliye Bakanlığı ile iş dünyası 
maalesef mesleğimizden yeterli ölçüde yararlan-
mıyor. YMM’ler yalnızca özel sektörün değil, 
kamunun da vergi süreçlerinin en büyük güvence-
lerinden biridir. Vergi mevzuatımız her geçen gün 
daha da karmaşık hale geliyor. İndirimli kurumlar 
vergisi, bazı indirim ve istisnalar, küresel vergi 
işlemleri ve güncel bir konu olan enflasyon düzelt-
mesi gibi teknik işlemlerde yaşanan karmaşalar 
gösteriyor ki, YMM’lerin sürece daha fazla dahil 
olması gerekiyor. Kamuya hiçbir maliyet oluş-
turmadan denetim hizmeti sunan YYM’leri daha 
etkin kullanmak istiyorsak onlara daha fazla  alan 
açılması gerekiyor” dedi. HABER MERKEZİ

Kış aylarında arıların 
beslenmesi Migros’tan
Dünya Arı Günü 
etkinliğinde konuşan 
Migros Pazarlama İcra 
Kurulu Üyesi Ekmel 
Baydur, “Kış aylarında 
arıların beslenmesine 
destek olacak yem 
hammaddelerini 
üreticilerimize 
ulaştırıyoruz. Ayrıca 
arıcıları yetiştirip 
kovanlarını da 
veriyoruz” dedi
MİGROS, 20 Mayıs Dünya Arı 
Günü nedeniyle arıcılık sektörünün 
sürdürülebilirliğini, yerli üretimin 
desteklenmesini ve biyo-
çeşitliliğin korunmasını 
amaçlayan bir konferan-
sa ev sahipliği yaptı. 
Bingöl Balı’nın Avrupa 
Birliği Coğrafi İşaret 
tesciliyle uluslararası 
düzeyde kazandığı 
koruma, arı sağlığı, 
iklim değişikliği ve çevre 
dostu üretim modelleri gibi 
konuların çok boyutlu olarak 
ele alındığı konferansa kamu, 
akademi ve özel sektörden uzman 
isimler katıldı. Sürdürülebilir arı-
cılığın önemini vurgulayan Migros 
Grubu Pazarlama İcra Kurulu Üyesi 

Ekmel Baydur, raflara kaliteli bal 
taşımakla yetinmeyip arı sağlığını 
ve ekosistemi gözeten sürdürüle-

bilir çalışmalara da destek 
olduklarını vurguladı. Bir 

arının yarım kilo bal 
üretmek için yakla-
şık 2 milyon çiçeği 
gezdiğini kaydeden 
Baydur, arıcılığın 
doğa ve insan yaşamı 
için taşıdığı hayati 

önemin farkında olduk-
larını sözlerine ekledi. 

924 arıcı yetişti
TAB ve BEE’O ile yürüttük-

leri projelerle ilgili de bilgi veren 
Baydur, “Kış aylarında arıların 
beslenmesine destek olacak yem 

hammaddelerini üreticilerimize 
ulaştırıyoruz. Bu hammaddeler 
üreticilere ulaştırılarak arıların 
bahar aylarına sağlıklı bir şekilde 
geçişine katkı sağlandı. Migros 
Aile Kulüplerimiz, Halk Eğitim 
Merkezleri ve İlçe Tarım ve Orman 
Müdürlükleri iş birliğiyle farklı 
illerde MEB sertifikalı ‘Arı Yetişti-
riciliği’ eğitim kursları düzenliyor. 
Anavarza Bal, kursiyerlerimize iyi 
bir başlangıç yapmaları için ko-
vanlar hediye ediyor. Bu kurslarla 
bugüne kadar 924 arı yetiştiricisini 
sektöre kazandırdık” dedi. TEMA 
Vakfı Yönetim Kurulu Başkanı De-
niz Ataç da, “Arılar Varsa Yarınlar 
Var” projesiyle okullara giderek 
arıların önemini anlattıklarını be-
lirtti. HABER MERKEZİ

9 bin 500 turist
Kuşadası’na indi

AYDIN’ın Kuşadası ilçesine, ‘Odyssey of the 
Seas’ ve ‘Brilliance Of the Seas’ kruvaziyerleriyle 
çoğunluğu ABD’li toplam 6 bin 409 turist ve 3 bin 
113 gemi personeli geldi. Kentin turistik çarşıla-
rında alışverişe çıkan yolcular ve gemi personeli, 
esnafın yüzünü güldürdü. Kruvaziyer turizminin 
Akdeniz’deki önemli duraklarından olan Kuşadası 
Limanı, hareketli bir gün yaşadı. Dün sabah saat-
lerinde limana yanaşan Bahama bayraklı ‘Odys-
sey of the Seas’ ve ‘Brilliance of the Seas’ isimli 
kruvaziyerler, ilçeye çoğunluğu ABD vatandaşı 
olan toplam 6 bin 409 turist ve 3 bin 113 gemi 
personeli getirdi. Her iki gemiden inen turistlerin 
bir kısmı Efes ve Meryemana Evi turuna katılmak 
üzere otobüslerle limandan ayrıldı. Tur programı-
na katılmayanlar ilçe merkezinde kalıp, turistik 
çarşılarda alışveriş yaptı. Gemi personelinin 
de Kuşadası’na ayak basmasına izin verilmesi, 
kepenklerini açan çarşı esnafının sevincini artırdı. 
İki kruvaziyerin de mayıs ayı içerisinde Kuşada-
sı’na birer sefer daha yapacağı belirtildi. DHA

‘Konut’ ilanlarında 
kapora dolandırıcılığı

TÜKETİCİLER Birliği Genel Başkanı 
Mahmut Şahin, sosyal medyada görseli payla-
şılarak satışa veya kiraya sunulan konutlarda 
“kapora dolandırıcılığı”na karşı vatandaşları 
uyardı. Şahin özellikle yaz aylarında gayri-
menkul satışı ve kiralamalarda dolandırıcı-
lığın arttığını söyledi.Bazı dolandırıcıların 
kendilerine ait olmayan 
konutları internetten 
temin ettikleri görsellerle 
sosyal medyada paylaş-
tıklarını anlatan Şahin, 
ilana yoğun talep olduğu 
bahanesiyle tüketiciden 
evi görmeden kapora ya 
da toplu kira yatırmasını 
istediklerini dile getirdi. 
Vatandaşları evi görme-
den uzaktan para göndermemeleri konusunda 
uyaran Şahin, “Artık satış ve kiraya verme 
yetkisi sadece Ticaret Bakanlığı’ndan sertifi-
ka ve belge alanlarda. Belgesi olmayanlarla 
işlem yaparsanız dolandırılma ihtimaliniz çok 
yüksek. Sosyal medyadan asla konut alımı ya 
da kiralamaya dönük kapora vermeye yelten-
meyin. Bunun sonu kesinlikle dolandırıcılıktır 
ve paranızı verdiğinizle kalırsınız” dedi. AA

Bodrum’da oda fiyatı
43 bin liraya kadar çıktı

MUĞLA’nın Bodrum ilçesinde yaz sezonu başlarken, 
otellerde oda fiyatları kişi başı 2 bin liradan başlayıp 43 
bin liraya, özel plajlara giriş ücreti ise harcama limiti 
konularak 6 bin liraya kadar çıkıyor. Bodrum Otelciler 
Derneği (BODER) Başkan Yardımcısı Alişir Şahin, tati-
le geleceklere fiyatlardan etkilenmemeleri için önceden 
rezervasyon yaptırmaları ve dolandırıcılara karşı dikkatli 
olmaları konusunda uyarısında bulundu. Dünyanın en 
önemli turizm merkezlerinden biri olan Bodrum’da 
yaz sezonunun başlamasıyla plaj 
ve otellerde hareketlilik başla-
dı. Hizmet kalitesine göre farklı 
fiyat tarifeleriyle yerli ve yabancı 
turistler ağırlanıyor. Bu kapsamda, 
ilçede özel plajlara girişler 1000 
liradan başlıyor, verilen hizmetin 
kalitesine göre 6 bin liraya kadar 
çıkıyor. Otellerdeki oda fiyatları 
ise niteliğine göre kişi başı gecelik 
2 bin liradan başlayıp, 43 bin liraya kadar çıkıyor. BO-
DER Başkan Yardımcısı Şahin, “Oda fiyatları Türkbükü 
ve Yalıkavak gibi bölgelerde 43 bin liraya kadar çıkıyor. 
Şehir merkezinde olan otellerde ise kişi başı gecelik 2 
bin liraya konaklamak mümkün” dedi. DHA

 Alişir Alişir
 Şahin Şahin

İzmir’in ‘100’ akları
1 trilyon kazandırdı

EBSO, üretimden satışlara göre İzmir’deki en büyük 100 firmayı açıkladı. Enerji sektöründe faaliyet 
gösteren Star Rafinerisi, Tüpraş ve Petkim ilk 3’e girerken 100 firmanın ekonomiye katkısı 1 trilyon lirayı geçti

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
(EBSO), üretimden satış 
kriterine göre 100 büyük 

firmayı düzenlediği basın toplan-
tısıyla açıkladı. Listede ilk 10’da 
Star Rafineri Aliağa Şubesi, 
Tüpraş Türkiye Petrol Rafineri-
leri İzmir Rafineri Müdürlüğü, 
Petkim Petrokimya Holding, 
İzmir Demir Çelik, Philip Mor-
ris, JTI Tütün, Abalıoğlu Yağ, 
Abalıoğlu Lezita, Kardemir Çe-
lik Sanayi ile Ravago Petrokimya 
yer aldı. EBSO Başkanı Ender 
Yorgancılar, “100 büyük firma-
da kar bildiren firma sayısı 64, 
AR-GE çalışması yapan firma 
sayısı 55, yabancı sermayeli 25, 
ihracat yapan firma sayısı da 92. 
Bu rakamlar içinde bizi en çok 
sevindiren kısım ilk 100 firmanın 
92’sinin ihracat yapması. Geçmiş 
yıllarda 70 civarlarındaydı ama 
her geçen yıl artık firmaları-
mız ihracat yapma kapasitesine 
arttırdılar, yeni pazarlara açılma 
imkanını sağladılar” dedi.

Borçlar da arttı
Listedeki ilk 10 firmada genel 

bir değişiklik olmadığını da 
sözlerine ekleyen Yorgancılar, 
“İlk 10 firma üretimden satışların 
yüzde 63’ünü gerçekleştiriyor. 
Buradaki Star Rafineri, Tüpraş 
ve Petkim sadece İzmir’in değil, 
ülkemizin en büyük firmalarının 
başında geliyor. Satış 
rakamlarına baktı-
ğımızda ise 2023 
yılında 800 milyar 
lira civarında üre-
timden satış var-
dı, 2024 yılında 
bu 1 trilyon 
53 milyar lira 
rakamına ulaştı. 
Fakat borçlarda 
da önemli bir bü-
yüme var. Borç-
lar 450 milyardan 

620 milyara çıkmış. Üretimden 
satışlarla, net satışları karşılaş-
tırdığınızdaki borçların artış hızı, 
satışların büyümesinden daha 
fazla. Sanayici yine bankalara 
gitmiş, bankalardan borç alarak 
sistemi çevirmeye gayret etmiş” 
diye konuştu.

‘Yüzde 80’i zarar etti’
Firmaların öz kaynakla-

rının da düştüğünü aktaran 
Yorgancılar, “Borçların 
oranı 45’ti, bu yıl 45,1 
olarak gerçekleşti. 
Özkaynaklar, kredi 
kullandığınız müd-
detçe aşağıya doğ-

ru iniyor. Borçluluk 
oranı arttığı müddetçe öz 

kaynaklardan yiyorsunuz. 
Yüzde 2,5’luk kayıp öz 

kaynakların borçlara gitti-

ğinin göstergesi” dedi. 2024’ü 
kayıp yıl olarak değerlendiren 
Ender Yorgancılar, “Satışlar 
geriledi, maliyetler arttı, kazanç 
ise enflasyonun gerisinde kaldı. 
Bu yıl İstanbul Menkul Kıymet-
ler Borsası’ndaki (İMKB) ilk 
500 şirket incelendiğinde ilk 3 
ayda firmaların yüzde 70-80’inin 

zarar ettiği görülüyor” ifadelerini 
kullandı. Sanayiciler heyecanı-
nı ve motivasyonunu kaybetme 
noktasında olduğunu söyleyen 
Yorgancılar, üretim bazlı iyi bir 
ekonomik programın, teşvikle-
rin, desteklerin açıklanmasının 
şirketlerin geleceği açısından son 
derece önemli olduğunu belirtti.

‘Fazlamız 4 milyar $’
İzmir’in dış ticaret açığını ver-
meyen bir il olduğunu vurgula-
yan EBSO Başkanı Yorgancılar, 
“İhracatımız ithalatımızdan fazla. 
Ülkenin bütün şehirleri İzmir 
gibi olsa Türkiye’nin bir cari açık 
sorunu olmaz. Kişi başı gelirimiz 
20-25 bin dolarlara çıkar. İzmir’in 
yaklaşık 4 milyar dolarlık ihracat 
fazlası var. İnşallah 2025 yılında 

daha yukarılara çıkarmayı hedefli-
yoruz. Ama önemli olan ülkedeki 
85 milyonun zengin olmasına, her 
yerin kalkınmasına, dünya norm-
larına uygun bir seviyeye gelme-
sine yönelik çalışmalar yapmamız 
gerekiyor. Sadece İzmir’in bunu 
başarmış olması önemli değil, 
ülke olarak bunu başarmak mec-
buriyetindeyiz” diye konuştu.

EkmelEkmel
 Baydur Baydur

 Ender Ender
 Yorgancılar Yorgancılar

Filiz
Erol

YaşarYaşar
 Zengin Zengin

Mahmut Mahmut 
ŞahinŞahin
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ÇEVRE, Şehircilik ve İklim 
Değişikliği Bakan Yardımcısı 
Ömer Bulut’un da katıldığı, 
İzmir Ticaret Odası (İZTO) ve 
İzmir Büyükşehir Belediyesi 
işbirliğinde düzenlenen İzmir 
2. Kentsel Dönüşüm Zirve-
si’nde konuşan İzBB Başkanı 
Cemil Tugay, kentsel dönüşüm 
süreçlerine yönelik önerilerini 
sıraladı. Çözüm için karşılıklı 
iş birliklerine hazır olduklarını 
ifade eden Tugay, “İzmir Bü-
yükşehir Belediyesi olarak 
şehrimizdeki binaların 
yüzde 33’ünün dö-
nüşmesi gerektiği 
bilincindeyiz. 
Ama önce-
likle kentsel 
dönüşümle 
ilgili kanunların 
birleştirilmesi ve 
Büyükşehir Bele-
diyeleri’ne verilen 
yetkilerin korunması 
şart” diye konuştu. 

6 öneriyi sıraladı
Kentsel dönüşüm yasalarıyla 

diğer yasalar uyumlu hale geti-
rilmesi gerektiğini de açıklayan 
Tugay, “Ortaya çıkan uyuşmaz-
lıkların hızla giderilmesi için 

de ‘ihtisas 
mahkeme-
si’ kurulup 
‘ivedi yargı-

lama usulü’ 
uygulanma-

lıdır. Ekonomik 
koşullar ve artan 

inşaat maliyetleri nedeniy-
le vatandaşlara uygun ödeme 
koşullu kredi sağlanmalı. Ayrıca 
tapulardaki şerh sorunu da çözü-
lerek belediye ve hak sahipleri-
ne mağduriyetleri giderilmeli. 
Hazine mülkiyetinde yer alan 

taşınmazlar rezerv alanlar da 
belediyelere devredilmeli” şek-
linde konuştu. Çevre, Şehircilik 
ve İklim Değişikliği Bakan Yar-
dımcısı Ömer Bulut ise Başkan 
Tugay’ın taleplerini not ettiğini 
ifade ederek, “Tavsiyelerinizle 
birlikte 6306 sayılı kanunla 
sahada gerçekleştirmek isteye-
ceğiniz projelerle ilgili bakanlık 
olarak her zaman yanınızda 
olduğumuzu ifade etmek isteriz. 
Bunun seni beni yok, yereli, 
merkezi ve vatandaş ayağı var” 
dedi. HABER MERKEZİ

İYİ Parti lideri Müsavat Dervişoğlu, partisinin 
grup toplantısında konuştu. Dervişoğlu, “Tari-
hin, şuurun ve Türklüğün inkarıdır. Selanikli bir 
yetimin, baba ocağını yitirmiş bir avuç kahrama-
nın ön ayak olduğu Milli Uyanışı, terör örgütüyle 
kurdukları ittifakla kıyaslayacak kadar şuur yitimi 
ancak bir tımarhanenin konusudur. Türklükle gi-
riştikleri savaşı kazanacaklarını zannediyorlar. Ne 
Türklüğü tanıyabilmişsiniz ne de Türk olabilmiş-
siniz. İşte o yüzden haykırıyorum: Siz hepiniz, 
biz tek!” diye konuştu. 

DEM Parti Eş Genel Başkanı Tuncer Bakır-
han’ın ‘Korucuların elindeki silahı al, ver sopayı 
köyde hayvan baksın. Daha onurlu bir görevdir’ 
sözlerine tepki gösteren Dervişoğlu, “Bugün Koru-
culara haysiyetsiz ve hadsiz laflar edenlerin Ahvali 
de budur. Koruculuk da çobanlık da şerefli meslek-
lerdir. Emin olun çobanın köpeği de kuzusu da pek 
muhteremdir. Ben hayvanları da onlarla kıyaslaya-
mam. Bunlar vatanı savunmak görevini ve şuurunu 
akıllarınca aşağılarken, Çobanın elindeki değnekten 
bile daha değersiz olduklarını bilmiyorlar” dedi. 

Gençleri, uyuşturucu ve kumar batağından 
çıkarmak gerektiğini aktaran Dervişoğlu, “Hangi 
masada hangi senedi imzaladılar bilmiyorum ama 
belli ki tahsilatı, uzun zamandır devam ediyor. 
Bunlar halen bizim, zamanında yırtıp attığımız 
kapitülasyonların tahsildarlığını; millileştirdiğimiz 
demiryollarının, madenlerin tahsilatını yapıyor. 
Bunlar, Damat Feritlerin yasını tutuyor” diye ko-
nuştu. HABER MERKEZİ

İzmir 2. Kentsel Dönüşüm Zirvesi’nde konuşan İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkanı Cemil Tugay, İzmir’deki her 3 binadan 1’inin 

dönüşmesi gerektiğini söyleyerek 6 öneride bulundu

İzmir’de kentsel 
dönüşüme 6 öneri

Dervişoğlu’ndan çıkış:
‘Siz hepiniz, biz tek’

Uğur Tingür

Tugay ve Soyer
arasındaki laf 

atışması
utingur@hotmail.com

Son günlerde İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı 
Cemil Tugay ile önceki Belediye Başkanı Tunç 

Soyer arasında söz düellosu var. Evet, burada kim 
haklı diyeceksiniz, araştırdım ve yazmaya çalıştım!

İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Cemil 
Tugay’dan önce Tunç Soyer vardı, kendisinden 
çok emindi ve tekrar İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı seçileceğini yüzde yüz olarak görüyordu 
ama CHP’de iktidar değişince İzmir’de de her şey 
değişti…

Tunç Soyer kendisinden çok emindi, tekrar 
İzmir’i yöneteceğini sanıyordu ama istediği olmadı 
ve seçilemedi.

Evet, son günlerde bu iki başkan sosyal medya 
aracılığı ile konuşuyorlar ama kim haklı onu sizlere 
yazmaya çalışacağım bugün.

Tunç Soyer, 31 Mart yerel seçimlerinden ve 
görevi devretmeden önce işçilerle toplu sözleşme 
imzaladı ve birçok işçiyi İzmir Büyükşehir Beledi-
yesi’ne aldı. Şunu belirtmek lazım, Soyer beş yıllık 
başkanlık döneminde belediyeye işçi alımını artırdı 
ve kırk bine yakın işçi İzmir Büyükşehir Belediyesi 
ve bağlı kuruluşlarında çalışıyor şu an!

Cemil Tugay İzmir Büyükşehir Belediyesi’ni 
devraldığından beri işçilerin maaş zamları ile 
uğraşıyor, bu işçileri çıkarma şansı yok. Nedeni ise 
sözleşmeleri olması. İşten çıkarması durumunda 
tazminat ödeyecek Cemil Tugay, yüklü bir şekilde. 
Bu da İzmirlinin parası.

İktidarın, belediyelere SGK borcu çıkarması ile 
belediyede azalan gelirler ile İller Bankası’nın yap-
tığı yüzde 45’lik kesinti sonucu İzmir Büyükşehir 
Belediyesi’nin kasası iyice boşaldı.

Soyer’in belediyeye aldığı işçiler aldıkları 
maaşlarla yetinmeyerek her altı ayda bir greve gidi-
yorlar. Şimdi şunu ifade etmek isterim, belediyede 
çalışan temizlik isçisinin ortalama maaşı 70 bin lira, 
belediyede masa başı çalışan bir işçi 90 bin liranın 
üzerinde maaş alıyor. Ve bu arkadaşlar bu koşullarda 
geçinemiyorlarmış! Bunu da siz İzmirli hemşehrile-
rimizin yorumuna bırakıyorum..

Tabii ki burada işçi emeklisinin aldığı maaş ile 
memur emeklisinin maaşına bakalım, aradaki geçim 
farkını görelim.

Evet, Cemil Tugay belediye kasasında bu kadar 
para olmamasına rağmen hem işçilerin parasını 
ödüyor, hem de İzmir Körfezi’nin temizliği ile 
uğraşıyor.

Geçtiğimiz günlerde Çiğli Atık Su Arıtma 
Tesisi’nin 4. Farzını açarak İzmir Körfezi’ne temiz 
su ulaşması adına yeni bir aşamaya geçilmesini 
sağladı. Buca Metrosu çalışmaları tam gaz gidiyor. 
Tunç Soyer’in iktidarda olduğu dönemde hiçbir 
şey yapmadığı Onat Tüneli’nde birçok şeyi Cemil 
Tugay yaptı.

Şimdi gelelim Tunç Soyer’e, “Bana haksız-
lık yapılıyor” diyor. “Benimle uğraşmayın” 
diyor. Belediyenin mali yapısında hiçbir bozulma 
olmadığını ifade ediyor ama alınan işçilerin maaşını 
unutmuş olmalı. 

Tunç Soyer’in İzmir Büyükşehir Belediye Başka-
nı olduğu dönemlerde yaptığı işlere bakacak olursak, 
bir tek Buca Metrosu için yapılan kredi gözümüze 
çarpıyor, diğer yaptığı işler ise göz boyama gibi.

Kemeraltı’nın alt yapısını yaptığını sandı ama son 
durumda 4-5 defa kazılan yerler sular altında kaldı. 

Soyer, “İzmir Körfezi temiz” diyerek Körfez’de 
denize girdi ama nerede? Urla sahilinde. Zaten 
orada denize her zaman giriliyor.

Yağmur sularını toplayacağım dedi, otobüs 
duraklarına bidonlar koydu, Halkın bakkalı Kasabı 
diye yerler açtı ama halk buralardan alış veriş yapa-
madı, pahalı diye.

Soyer kendini İzmir’in üstünde görüyordu, 
benden başkası bu İzmir’i yönetemez diyordu ama 
kendisi aday olarak gösterilmeyince şaşırdı. Avrupa 
belediye başkanlarını kendisine yardıma çağırdı. 
Tabii ki bu olayları tüm İzmir halkı gördü ve kimin 
haklı olup olmadığına karar verecektir. 

Suriye’de yeni bir iç savaş başlıyor 
Amerikan Dışişleri Bakanı Marco Rubio  geçti-

ğimiz salı günü milletvekillerine yaptığı açıklamada, 
Suriye’nin yeni bir iç savaşa sürüklenmesine veya 
tamamen çökmesine haftalar kaldığını söyledi. 
Geçtiğimiz hafta Başkan Trump’ın Ortadoğu gezisi 
sırasında üst düzey Suriyeli yetkililerle bir araya ge-
len Rubio, Trump’ın geçen hafta Suudi Arabistan’da 
Suriye Devlet Başkanı Ahmed Eş-Şara ile yaptığı 
görüşmenin ardından yaptırımlarda 180 günlük bir 
muafiyet uygulamaya karar vermesinin ana nedeni-
nin,henüz yeni kurulan Şam Hükümeti’ne yönelik 
endişeler olduğunu söyledi. Rubio, Senato Dış 
İlişkiler Komitesi’ne yaptığı açıklamada, “Açıkçası, 
geçiş otoritesinin karşı karşıya olduğu zorluklar göz 
önüne alındığında, potansiyel bir çöküşe ve destansı 
boyutlarda tam ölçekli bir iç savaşa, temelde ülkenin 
bölünmesinin, belki birkaç ay değil, haftalar uzak-
lıkta olduğunu değerlendiriyoruz” dedi.

Eş-Şara, geçen yıl Hayat Tahrir el-Şam’ın Esad 
rejimini devirmesine öncülük etti ve 1971’den beri 
eski Fransız sömürgesinde hüküm süren hanedanlı-
ğa son verdi. Geçtiğimiz hafta Suudi Veliaht Prensi 
Muhammed bin Selman, Eş-Şara ile Trump arasında 
bir görüşmenin düzenlenmesine yardımcı olmuş ve 
ABD Başkanı, Suriye liderinden İsrail’i tanıyan İb-
rahim Anlaşması’nı imzalamasını istemişti. Eş-Şara, 
2000’li yılların başında Irak’ta El Kaide üyesi olarak 
ABD askerlerine karşı savaşan ve 2012’de terör 
örgütünün Suriye’deki kolu Nusra Cephesi’ni kuran 
kariyerli bir militan.

Çevre Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığı’nın onayladığı 

İnciraltı planlarına yönelik karşı Ziraat 
Mühendisleri Odası Genel Merkezi 
tarafından açılan davada bilirkişi 
raporuna itiraz geldi. İnciraltı Gelişim 
Derneği Başkanı Tayfun Karabulut, 
bilim dışı, mevzuata aykırı raporlarla 
İnciraltı planlamasını sabote edenlere 
karşı sessiz kalmayacaklarını söyledi. 
“İnciraltı’nın geleceği üzerinden oy-
nanan bu oyunlara artık son verilmeli” 
diyen Başkan Karabulut, “Bilimi, 
hukuku ve adaleti hiçe sayan, taraflı 
ve usule aykırı raporlarla toprakları-
mızı sabote etmeye çalışanlara karşı 
mücadelemizi sonuna kadar vermeye 
kararlıyız” dedi.

‘Bakanlık da itiraz etti’
Yaklaşık 3 yıl önce Tarım ve 

Orman Bakanlığı tarafından verilen 
‘Tarım Dışı Planlamaya Uygunluk’ 
belgesine karşı Ziraat Mühendisleri 
Odası Genel Merkezi tarafından açılan 
davaya müdahil olduklarının altını 
çizen Karabulut şöyle konuştu: “İzmir 
6. İdare Mahkemesi’nde yürütülen 
bu davaya, İnciraltı Gelişim Derneği, 
İnciraltı ve Bahçelerarası muhtarları 
ile birlikte bölge toprak sahipleri ola-
rak Tarım ve Orman Bakanlığı lehine 
katıldık. Ekim 2024’te yapılan keşif 
sonrası Ocak 2025’te sunulan bilir-
kişi raporu; yasalara, yönetmeliklere 
ve bilimsel gerçeklere aykırı şekilde 
hazırlanmıştır. İzmir 6. İdare Mah-
kemesi’ne Şubat 2025’te 26 sayfalık 
kapsamlı itiraz dilekçesi sunduk. Aynı 
şekilde Tarım ve Orman Bakanlığı da 
bilirkişi raporuna itiraz etti. Bilirkişi-
lik Kanunu’nun 14’üncü maddesine 
açıkça aykırı hareket edilerek görevini 
kötüye kullanan bilirkişiler hakkında 
Bilirkişiler Kurulu’na yasal şikâyet 
başvurumuzu yaptık. Aynı zamanda 
bu şikâyeti İzmir 6. İdare Mahkeme-
si’ne de sunarak bilirkişi raporunun 
geçersiz sayılmasını, yeni bir bilirkişi 
heyeti kurulmasını aynı zamanda 

kuruldan çıkacak kararı beklenmesini 
de talep ettik.”

‘87 yerine 5 numune’
Bilirkişinin sahada yaptığı çalış-

maları da aktaran Tayfun Karabulut, 
“Alınması gereken en az 87 numune 
yerine sadece 5 noktadan numune 
alındı. Toprak bünyesi, organik madde 
içeriği, makro ve mikro besin element-
leri, su tutma kapasitesi, drenaj 
durumu ve erozyon riski gibi 
temel tarımsal veriler analiz 
edilmedi. 
En vahi-
mi ise 
bilirkişi 
heyeti 
keşif günü 
sahaya 
bilimsel 
ekipman 
getirmemiş, numuneler için 
su örneklerini yarım litrelik 

kullanılmış pet şişeye, toprak numu-
neleri ise market poşetine koydu. Yan-
larında olmayan kazma ve küreği ise 
bizler getirip verdik. Numuneler uygun 

steril şartlarda saklanma-
mış, bilimsel geçerliliği 
tamamen tartışmalı bir 
çalışma sunulmuştur. 
Aynı zamanda keşif günü 
mahkeme huzurunda 

itirazımız sonucu 
gübreli topraktan 
ve  hatalı olarak 
varilden su 
örneği alınması 
girişimi dahi 
bizler tara-
fından itiraz 
edilmiştir. 

Bunlar bilir-
kişi heyetinin ne 

denli özensiz ve taraflı 
çalıştığının açık kanı-
tıdır” diye konuştu. 

RAPORA iTiRAZ 
bilirkişiyi şikayet
İnciraltı’nın tarımsal özelliğinin tespiti için gelen bilirkişinin gübreli topraktan ve varildeki sudan 

örnek aldığını söyleyen İNGEDER Başkanı Tayfun Karabulut, “Mahkemeye itirazda bulunup 
raporun geçersiz kılınmasını isterken Bilirkişiler Kurulu’na da şikayette bulunduk” dedi

İnciraltı’nda artık tarım yapılması-
nın imkânsız hale geldiğini açıklayan 
İNGEDER Başkanı Tayfun Karabulut, 
“İnciraltı, İzmir’in geleceği için 
planlı bir gelişimi beklemekte. Biz bu 
bölgede tarım değil, İzmir’e katma 
değer sağlayacak; istihdam, yatırım 
ve sağlık turizmi potansiyeli taşıyan 
bir şehir planlaması talep ediyoruz. 
İnciraltı ve Bahçelerarası halkı bu 
kente yük değil, değer katmak istiyor. 
Yıllardır bekletilen bu alanda artık 
oyunlara, siyasi hesaplara ve bilim 
dışı raporlara geçit vermeyeceğiz. 
İzmir kamuoyunu, meslek odalarını ve 
vicdan sahibi herkesi adil, bilimsel ve 
kent menfaatine uygun bir planlama 
için yanımızda durmaya davet ediyo-
ruz” ifadelerini kullandı. 

‘YANIMIZDA 
DURUN’

Tayfun Tayfun 
KarabulutKarabulut

Cemil Cemil 
TugayTugay

Müsavat Müsavat 
DervişoğluDervişoğlu

Murat
Ervin



7 22 Mayıs 2025 Perşembe GüncelYENI BAKIS?

www.yenibakishaber.com

İZMİR’DE 3 Haziran Dünya Bisiklet günü 
festivalle kutlanacak. İzmir Büyükşehir Beledi-
yesi’nin kentte bisiklet kullanımını artırmak ve 
sağlıklı yaşamı kente yaymak amacıyla bu yıl 
ilkini düzenlediği festival “İki Teker Bize Yeter” 
sloganı ile 30 Mayıs ile 
1 Haziran tarihleri ara-
sında İnciraltı Spor Te-
sisleri’nde olacak.  18 
yaş üstü katılımcılar, 
yanlarında getirdikleri 
çadırlarla festival ala-
nında kamp kuracak, 
atölyelere katılacak 
ve kent içinde bisiklet 
sürüşleri yapacak. 
Festivale dâhil olmak 
isteyenler, maratoniz-
mir.org web adresinden 
kayıt yaptırabilecek. 
Program 250 kişi ile 
sınırlı olacak.

Festivalin ilk 
gününde katılımcılar 
bilgilendirilecek, alana çadırlar kurulacak ve 
kamp ateşi etrafında tanışma toplantısı düzen-
lenecek. İkinci günde İnciraltı’ndan Sasalı Kuş 
Cenneti’ne kadar keyifli Körfez manzarası eşli-
ğinde sürüş gerçekleştirilecek ve kamp alanına 
geri dönülecek. Akşam yapılacak partiyle günün 
programı sona erecek. Üçüncü gün ise kamp ala-
nından ayrılacak olan katılımcılar, Kültürpark’ta 
düzenlenecek halk turunda yer alacak.   
HABER MERKEZİ 

BODRUM Belediyesi tarafından gelenek-
sel olarak sürdürülen Deniz Dibi Temizliği 
etkinliğinin bu yılki ikinci etabı Gümbet 
sahilinde gerçekleştirildi. Etkinliğe, Bodrum 
Belediye Başkan Yardımcısı Kanat Hasan 
Özsert ile Belediye Meclis Üyesi Halil Eser 
katıldı. Yaklaşık 2 saat süren temizlik ça-
lışmasında, gönüllü belediye personelinden 
oluşan dalgıç ekibi, denizden 43 kilogram 
katı atık çıkardı. Atıklar arasında sudan çıka-
rılan çamaşır makinesi dikkat çekti. 

Toplanan atıklar, etkinlik sonrası farkın-
dalık oluşturmak amacıyla Gümbet Sahi-
li’nde sergilendi. Çalışmayla ilgili konuşan 
Belediye Başkan Yardımcısı Kanat Hasan 
Özsert, “Belediye ekiplerimizce gerçekleş-
tirilen Deniz Dibi Temizliği etkinliklerinde 
denizden çıkan atık miktarında azalma göz-
lemleniyoruz. Bu da çevreye olan duyarlılı-
ğın giderek arttığını gösteriyor” dedi. DHA

AYDIN’IN Kuşadası ve Söke ilçelerinde yeti-
şen ve yörenin en önemli endemik türlerinden 
biri olan tüylü çan çiçeğini koparmanın cezası-
nın 577 bin 212 TL olduğu bildirildi.

Aydın İl Jandarma Komutanlığı Çevre, 
Doğa ve Hayvanları 
Koruma Timi, Söke 
ilçesi Doğanbey 
Mahallesi’nde yetişen 
tüylü çan çiçeğini 
yerinde inceledi. 
Nesli tükenmekte olan 
çiçeği koparana 577 
bin 212 TL para cezası uygulanacağı belirtildi. 
Jandarma ekipleri çiçekleri kontrol ederken, 
bölgedeki vatandaşları da bitkinin korunması 
ve koparılmaması konusunda broşür dağıtıp, 
konuyla ilgili bilgilendirdi. DHA

Dünya Bisiklet Günü 
festivalle kutlanacak

Deniz dibi temizliğinde
çamaşır makinesi çıktı!

Tüylü çan çiçeğini 
koparan 577 bin 

lira ceza ödeyecek

GetirAraç’tan yeni sezon hamlesi

Arac sayısını Arac sayısını 
2’YE KATLADI2’YE KATLADI

GetirAraç, İzmir’de 
sezon öncesi araç 
sayısını 2 katına 
çıkardı. Çeşme, 
Alaçatı ve Urla’yı da 
hizmet alanı içine 
katan GetirAraç’ın 
kullanıcıları Adnan 
Menderes Havalimanı 
otoparkından ücretsiz 
yararlanabiliyor

Esnek süreli araç paylaşım platformu 
GetirAraç, yeni sezon öncesinde 
Türkiye’nin en önemli turizm 

merkezlerinden İzmir’e yatırım yapmaya 
devam ediyor. Filosunu yenileyen GetirA-
raç, araç sayısını 200’den yaklaşık 500’e 
çıkararak İzmir’de ulaşıma önemli bir alter-
natif haline geliyor. Yaz sezonunda Çeşme, 
Alaçatı ve Urla’yı da hizmet alanına katarak 
İzmir Adnan Menderes Havalimanı, İzmir 
merkez ve İstanbul’dan ulaşımı çok daha 
kolay hale getiriyor. Adnan Menderes 
Havalimanı otoparkından ücretsiz olarak 
yararlanan kullanıcılar ayrıca araç kiralama 
firmalarının İstanbul-İzmir ve İzmir-İstan-
bul arasında ekledikleri tek yön ücretini de 
ödemiyorlar.

‘Şubeye gitmeden’
İzmir’de ulaşımda önemli bir alternatif 

olmayı hedeflediklerini söyleyen GetirAraç 
CEO’su Emre Ayyıldız, “Sıfır kilometre 
araçlarla yenilediğimiz İzmir’deki filomuz-
da 200 araçtan, 500 araca yaklaştık. Bunun-
la birlikte ciromuzun da bu yıl minimum 2 
katına çıkacağını öngörüyoruz. Şu an için 
İzmir’deki elektrikli araçlarımızın sayısını 
artırmayı düşünüyoruz. Yürüme mesafesi 
arttıkça kullanım yüzdesi düşüyor. O yüz-
den ne kadar fazla araba koyarsanız insanlar 
o kadar fazla bu işe yaklaşıyor. Getiraraç, 
iki alternatiften biri oluyor. Etrafınızdaki 
arabaları uygulamada görüyorsunuz. Kaç 
dakika mesafede olduğunu, otomatik olup 
olmadığını, yakıt seviyesi gibi bilgileri de 
öğrenebiliyorsunuz. Çeşme, Alaçatı ve 
Urla’yı da turizm sezonunda hizmet böl-
gelerimiz arasına alarak Adnan Menderes 
Havalimanı’ndan, İzmir merkezden ve 
hatta İstanbul’dan ulaşılır hale getirdik. 
Böylece yoğun geçen sezonda İzmir’de 
sunulan ulaşım hizmetlerini çeşitlendire-
rek gelenlerin çok daha konforlu ve rahat 
bir şekilde istedikleri yere ulaşmalarına 
yardımcı oluyoruz” diyerek kullanıcı-

ların araçlarını çok kısa süre içinde şubeye 
gitmeden dakikalık, saatlik ya da günlük 
kiralayabildiklerini belirtti.

Buca, Bornova, Urla önde
İzmir’in kendileri için çok önemli 

olduğunun altını çizen Ayyıldız, “4 yıldan 
beri faaliyet gösterdiğimiz İzmir’de geçen 
yıl 10 milyon km yol kat ettik. Bu mesafe 
dünyanın çevresini 250 defa dolaşmaya 
eşdeğer olurken İzmir’de Buca, Bornova ve 
Urla, en çok kiralama yapılan ilçeler oldu. 
Bu yaz döneminde de hizmet bölgelerimize 
Çeşme ve Urla’yı ekleyerek kullanıcıları-
mıza GetirAraç avantajlarını sunuyoruz” 
dedi. İlerleyen zamanlarda Bursa’da da 
olabileceklerini vurgulayan Ay-
yıldız, “İstanbul’la İzmir ara-
sında olduğu için bir 
sonraki durağımız 
olabilir” 

diye konuştu.

Çevre dostu uygulama 
Serbest dolaşımlı araç paylaşım modeliyle 

şehir içi ulaşıma sürdürülebilir bir alternatif 
sunarak karbon ayak izinin azaltılmasına 
da katkı sağladıklarını vurgulayan Emre 
Ayyıldız, “Bu sistemle kullanıcıların araç 
sahibi olması yerine ihtiyaca yönelik araç 
kullanmalarını teşvik ediyoruz. Böylece 
bireysel araçlar trafikte daha az yer kaplarken 
toplam araç sayısı da azalıyor. Ayrıca araç 
paylaşımı sayesinde birden fazla kişi aynı 
aracı dönüşümlü olarak kullanıyor. Bu sayede 
de kaynaklar verimli kullanılıyor ve toplam 

emisyon düşüyor. Gelişmiş filo yönetimi, 
akıllı rota optimizasyonu ve yapay zekâ 
destekli kullanım analizleri sayesinde araçlar 
daha verimli kullanılarak fosil yakıt tüketimi 
ve karbon salımı minimize ediliyor” diyerek 
sürdürülebilir şehir içi mobilite ile kullanıcıla-
rının çevresel etkilerini azaltmalarına yardım-
cı olmayı hedeflediklerini vurguladı.

Fırsat bölgelerinin olduğu-
nu aktaran GetirAraç CEO’su 
Emre Ayyıldız, “Belli bir 
noktaya park ederse kullanı-
cı, bir sonraki kullanımında 
indirim sağlanıyor. 5 dakika 
fazla yürüyor ama indirim 
kazanıyor. Geçen yıl bu fırsat 
kampanyalarıyla 50 milyon 

TL’ye indirim sağladık. 
Kullanıcılara bunu sağlaya-
rak sisteme katkı sağlıyorlar, 
sistemin sürdürülebilirliğini 
sağlıyoruz. Kötü kullanan 
kullanıcılarımız da var. 
Puanları düştükten sonra 
onları sistemden çıkarıyoruz” 
ifadelerini kullandı.

50 milyon liralık indirimFiliz
Erol

Elban: İzmir gerçek Elban: İzmir gerçek 
bir gastronomi şehribir gastronomi şehri

İZMİR’DE 21-27 Mayıs Türk 
Mutfağı Haftası nedeniyle İzmir Valiliği 
ev sahipliği ve İl Kültür ve Turizm Mü-
dürlüğü koordinasyonunda Alsancak 
Kültür ve Sanat Fabrikası’nda Türk 
kültürüne ait gıda ürünleri sergilendi. 
Çeşitli etkinliklerin de düzenlendiği 
programın açılış törenine İzmir Valisi 
Süleyman Elban, İzmir İl Kültür ve Tu-
rizm Müdürü Sadık Doğruer ile turizm 
ve gastronomi sektör temsilcileri katıldı. 

‘Ürünlerimiz lezzetli’
Vali Elban programda yaptığı ko-

nuşmada kentin örtü altı ve tropikalde 
geniş ürün yelpazesine sahip olduğuna 
dikkati çekerek, “Uzun güneşlenme 
dönemi ve toprağın içindeki mineral 

dengesiyle ürünlerimizin lezzeti, 
kalitesi tartışma götürmüyor. Bunlarla 
beslenen hayvanların etleri de bir o 
kadar kıymetli. Bu coğrafyadaki insan-
lar da etrafında ne varsa beslenmeye 
alışmışlar. Hem Orta Asya hem Avrupa 
ve Orta Doğu’daki mutfak kültürü 
bu coğrafyada kendine yer bulmuş. 
İzmir, gerçek anlamda bir gastronomi 
şehri” dedi. İzmir Ticaret Borsası (İTB) 
Yönetim Kurulu Başkanı Işınsu Kestelli 

ise bölgede toplam 45 ürünün coğrafi 
işareti bulunduğunu söyleyerek, “Coğ-
rafi işaretli ürün sayımızı çoğaltabiliriz. 
Ancak iş coğrafi işaretli ürün sayısını ar-
tırmak ve doğru tanıtıp pazarlamakla da 
bitmiyor. Önümüzde iklim krizi, tarım 
arazilerinin çeşitli nedenlerle tahribata 
uğraması gibi tehditler varken coğrafi 
işaretli ürünlerin sürdürülebilirliğini de 
sağlamamız şart” diye konuştu. DHA

Alsancak Kültür ve 
Sanat Fabrikası’nda 
düzenlenen Türk 
Mutfağı Haftası’nın 
açılışında konuşan 
İzmir Valisi 
Süleyman Elban, 
“İzmir, gerçek 
anlamda bir 
gastronomi şehri” 
diye konuştu

AVUSTURYA’DA emeklilere seyahat düzenleyen Seni-
oren Reisen Seyahat Acentesi, geleneksel ilkbahar buluş-
ması için 2025 yılında Marmaris’i seçti. Bundan tam 31 yıl 
önce 1994 yılında yine Marmaris’te buluşan Avusturyalı 
emekliler, uzun süre sonra tatillerini geçirmek için yeniden 
ilçeye gelmeye başladı. Kültür ve Turizm Bakanlığı’nın 

destekleriyle 
Marmaris’e ge-
len Avusturyalı 
emekliler, bu 
kapsamda Dat-
ça’ya düzenle-
nen günübirlik 
turlarla ilçeyi 
ziyaret etti. 

Avustur-
ya’nın farklı 
eyaletlerinden 

gelen ve yaşları 70 ile 80 arasında değişen 3 bin kişilik 
grup, Datça’da tarihi alanları gezdi, çarşıda alışveriş yaptı. 
Datça çarşısında en çok rağbet gören ürünler arasında 
coğrafi işaretli Datça bademi ve badem kurabiyesi yer aldı. 
Esnaf, sezon öncesi gerçekleşen bu ziyaretlerden memnun 
olduklarını dile getirdi. Yetkililer, gelecek yıl aynı dönemde 
3 bin 800 kişilik bir Avusturyalı emekli grubunun daha 
bölgede ağırlanmasının planlandığını bildirdi. DHA

Avusturyalı emekli 
turistler Datça’yı 
hareketlendirdi

Emre Emre 
AyyıldızAyyıldız

Süleyman Süleyman 
ElbanElban

IşınsuIşınsu
KestelliKestelli
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2. Lig Play-Off yarı finaline 
adını yazdıran, Türkiye’de, 
alt yapıdan yetiştirdiği ve 

Türk sporuna kazandırdığı spor-
cularla kendinden söz ettiren 
Yeşil-Kırmızılı Altınordu bugün, 
serinin ilk maçında evinde Batman 
Petrolspor’u konuk edecek. Torbalı 
Metin Oktay Yerleşkesi Ser-
pil Hamdi Tüzün Sahası’nda saat 
16.00’da başlayacak maçta hakem 
Mert Erdemoğlu düdük çalacak. 

Rövanş 26 Mayıs’ta
Başkanlığını Seyit Mehmet 

Özkan’ın yaptığı Altınordu, 
müsabakanın rövanşını 26 Ma-
yıs Pazartesi günü Batman’da 
oynayacak. Yarı finali geçecek 
takım finalde 1. Lig’e yüksel-
me adına Vanspor- Elazığspor 
eşleşmesinin galibiyle karşı 
karşıya gelecek.

Altınordu Teknik Direk-
törü Namet Ateş evlerindeki 
ilk maçı avantajlı skorla 
tamamlamak istediklerini 
dile getirdi. Ligi 2. sıra-
da bitirip direkt grup 
finaline kalan rakibi 
Batman Petrol’ün 19 
gündür maç yapma-

dığını, dinlenmiş olarak sahaya 
çıkacağını belirten Ateş, “Bizim 
eksiklerimiz var ama bu bahane 
olamaz. Rakibimiz dinç bir şe-
kilde sahada olacaktır. İlk maçı 
avantajlı geçip finale adımızı 
yazdırmak istiyoruz” dedi. Altı-
nordu Play-Off serisinde Adana 
01 FK ve Kastamonu’yu ele-
meyi başardı. DHA

Bugün, Torbalı Metin Oktay Yerleşkesi 
Serpil Hamdi Tüzün Sahası’nda Batman 
Petrolspor’u konuk edecek olan Altınordu’da hedef, 
rakibini yenerek rövanşını 26 Mayıs 2025 Pazartesi günü 
deplasmanda oynayacağı 2. Lig Play-Off’unun yarı 
final ikinci maçında sahaya avantajlı çıkmak
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TFF 2. Lig Beyaz Grup’un 
Kırmızı-Lacivertli temsilci-

si, İzmir’in 102 yıllık camiası 
Altınordu’nun Teknik Direktörü 

Namet Ateş, bugün saat 16.00’da 
başlayacak karşılama öncesi yaptığı 

değerlendirmede “Bu maçta 
bizim eksiklerimiz var ama 
bu bizim için bahane olamaz. 
Amacımız, ilk maçı avantajlı geçip 
finale adımızı yazdırmak” diye 
konuştu.

“Amacımız rövanş için “Amacımız rövanş için 
avantajlı sonuç”avantajlı sonuç”

FUTBOLDA Amatör Ligden başladığı yükselişte basa-
makları tek tek çıkıp bu sezon tarihinde ilk kez Süper Lig’de 

mücadele eden Bodrum, kümede kalmak için kader 
haftasında. Adana Demir Spor, Hatay ve Sivas’ın 

düşmesinin kesinleştiği ligde küme düşen 
dördüncü ve son takım olmamaya çalışan 
Muğla temsilcisi bu hafta Kayseri deplas-

manında kader maçına çıkacak. Son iki 
haftaya 36 puanla düşme hattında 

giren Bodrum’un, 39 puanla düşme 
potasının üzerindeki Alanya ile 
arasında 3 puan fark var. 

Veda edecek takım
Lige veda edecek son takım ya 

Bodrum ya Alanya olacak. Bodrum 
bu hafta pazar günü deplasmanda 

Kayseri’yi yenemezse Alanya 
aynı saatte Konyaspor’u 
mağlup ettiği takdirde 
küme düşecek. Bodrum FK 
yenilirse Alanya’ya küme-
de kalmak için beraberlik 
de yetecek. Bodrum ekibi 
kazanır, Alanya yenilirse 
ligde kalmak için fırsatı eline 
geçirecek. Yeşil-Beyazlılar 
ikili averajda Alanya’dan 
üstün. İki ekip de kazanır, 
kaybeder ya da berabere 
kalırsa düğüm son hafta 
çözülecek. DHA

Bodrum FK’nınBodrum FK’nın
 kader haftası kader haftası

18 yıl sonra 2. Lig’e yükselen Muğlaspor’da Baş-
kan Menaf Kıyanç, kulübün geleceği için çağrıda 
bulundu, Muğlaspor’un sürdürülebilir yapıya 
kavuşmaması halinde yeniden düşme tehlikesiyle 
karşı karşıya kalabileceğini vurguladı. Kıyanç, 
şehirdeki karar vericileri acil toplantıya davet 
ederek “Bu ligde mücadele etmek birkaç kişinin 
özel gayretiyle olmaz” dedi, 2 Lig’de 
rekabet edecek seviyede bir 
takım için en az 180 milyon 
TL gerektiğini söyledi.

Kıyanç, Muğla 
Valisi İdris Akbı-
yık, Büyükşehir 
Belediye Başkanı 
Ahmet Aras, 
milletvekilleri, 
belediye başkan-
ları ve siyasi parti 
temsilcilerinin 
bir araya gelerek 
somut kararlar 
almaları gerektiği-
ni belirtti. Başkan 
Kıyanç iş dünyasına 
da kulübe sponsor 
olma çağrısı yaptı, “Bu 
toplantının sonucuna 
göre başkanlığa devam edip 
etmeyeceğimize karar verece-
ğiz” dedi. DHA 

Başkan Kıyanç
yol ayrımında

Ankersen’de
hedef Avrupa

GÖZTEPE’DE Türk futbolunun ilk yabancı 
kulüp başkanı olarak 3 yıl önce göreve gelen 
Danimarkalı Rasmus Ankersen, Süper Lig’deki ilk 
sezonu değerlendirdi. İlk yarıda çok iyi çıkış 
yapan, ancak ikinci yarıda üst üste 
sakatlıkların etkisiyle düşüşe geçen 
Sarı-Kırmızılılarda yazılı bir 
açıklama yapan Ankersen, 
sezon değerlendirmesinin 
yanı sıra gelecek sezona 
ilişkin planlamalar 
hakkında önemli açıkla-
malarda bulundu. 

Taraftara teşekkür 
eden Ankersen, 
“Göztepe’ye yatırım 
yaptığımızdan beri 
kulübü ve takımı 
her yıl daha iyi hale 
getirmeye çalışıyoruz. 
Şu ana kadar da başarılı 
olduğumuzu düşünüyo-
rum. Ancak önümüzdeki 
yıl bir adım daha atmamız 
gerekiyor. Sonuçta Göztepe 
Başkanı olarak en büyük hedefim 
kulübü yeniden Avrupa’ya taşımak. 
Her şeyden önce, yeniden çok rekabetçi bir kadro 
kurmamız gerekiyor. Takımın iskeletini muhafaza 
etmeli, biraz istikrar sağlamalı ve bu sezonun 
olumlu yönlerini korurken, aynı zamanda kadroya 
kalite katmalıyız” dedi. DHA

Menaf Menaf 
KıyançKıyanç
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